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БСП реди изборните листи
Конференции определиха кандидатите в трите софийски

избирателни района, в Пловдив. Готова е и първата десетка в
Бургас. Предстои НС на БСП да утвърди финалните листи.

ъвременната клетва у нас
може да звучи така: Да те стигне
минимална заплата в България
дано! Не е новина, че за пореден
път Евростат ни класира на по-
следно място в ЕС по най-ниско
заплащане (стр. 2). За да е пълна
“радостта”, дойде и още по-де-
тайлна класация откъм Европей-
ския синдикален институт, в коя-
то са подредени всички държави
на континента. Според тази кла-
сация 1,87 евро на час е законоус-
тановената минимална заплата в
България през 2020 г. След нас в
цяла Европа по този показател е
само Северна Македония с 1,63
евро на час. И се пита в задачата
как ще ги стигнем... румънците,
защото непостижима засега мечта
за нас е тамошното най-ниско
възнаграждение - малко под 3 евро
на час.

Оттук следват всички други
“новини” - отчайваща бедност,
зловещо социално неравенство,
здравни неравенства, засилени в
пандемията, невъзможност да се
храним и обличаме нормално, да
се отопляваме, да плащаме данъ-
ци, кредити, текущи сметки...

Храни и стоки поскъпват все-
ки ден, пенсионерите изнемогват,
за почивки и ваканции, театри и
други културни занимания и дума
не може да става.

А иначе минималната работна
заплата е вечна дъвка в устата на
социалните партньори.
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Ева КОСТОВА

Стилиян
подкрепя
Бербатов за
шеф на БФС Стр. 15

Кой колко

дава за

училището

Събирачи на дългове
мамят борчлии

За нова подвеждаща
практика на фирмите за
събиране на дългове, чрез
която се заобиколя приета-
та наскоро със закон 10-го-
дишна абсолютна давност,
алармират от Асоциацията
за защита на потребители-

те. Оттам са установили, че
колекторски компании под-
тикват длъжници да подпи-
сват споразумения за при-
знаване на дълга месеци
преди влизането в сила на
абсолютната давност. Така
хората губели правото си да

Колекторски фирми не спазвали 10-годишната
давност, алармира потребителска организация

се позоват на давността.
Друга практика на колекто-
рите била да претендират
освен за главницата на дълга
и за лихвите, описани в по-
гасителния план на дадена
банка.

Асоциацията ще сезира

Комисията за защита на
потребителите и омбудсма-
на Диана Ковачева, за да
предприемат необходимите
действия за опазване на пра-
вата на гражданите.
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Вътрешните
терористи
били заплаха
за САЩ

Новият
парламент
ще решава за
АЕЦ „Белене”

Започнаха ваксинациите с първите дози от препарата на “Астра Зенека” срещу КОВИД-19.
За разлика от много европейски държави, България няма да ограничава хората над 55 г. да го използват

СНИМКА БГНЕС
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Има ли
властта
предизборна
платформа
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За 2020 г. България е
предпоследна в Европа
по най-ниска часова
ставка от 1,87 евро (3,65
лв.). След нас е само Се-
верна Македония с 1,63
евро на час. показва
справка на национални-
те минимални заплати
през 2020 г., представе-
на на онлайн конферен-
цията “Справедливи ми-
нимални заплати и колек-
тивно трудово договаря-
не”, организирана съвме-
стно от КНСБ, белгий-
ския синдикат CSC и Ев-
ропейската конфедера-
ция на профсъюзите.
През 2021 г. минимална-
та часова ставка стана

България е с най-ниската
минимална заплата в ЕС
Часовата ставка от 1,87 евро ни оставя на дъното на поредната класация

3,92 лв. Според предста-
вените данни най-висо-
кото минимално възнаг-
раждение е във Франция
- 10,15 евро на час, след-
ват Нидерландия с 10,14
евро и Ирландия с 10,10
евро. Данните показват,
че 60% от работещите на
минимална заплата в ЕС
са жени.

България е с най-нис-
кото месечно възнаграж-
дение от всички страни в
Европейския съюз, сочат
данните на Eвростат. В
цяла Източна Европа
минималните заплати са
значително по-ниски от
тези на Запад и като цяло
варират между 332 евро

(България) до малко над
600 евро (Полша, Слова-
кия и Литва).

В 6 държави в ЕС
минималната заплата се
определя чрез колектив-
но договаряне, в остана-
лите тя е установена със
закон и минава през ин-
ституционална процеду-
ра. В част от страните
във втората група се пра-
ви автоматична индекса-
ция, обясни Торстен
Мюлер, старши изследо-
вател в Европейския син-
дикален институт. За над
20 млн. работници в ЕС
ще има положителен
ефект прилагането на
двете стойности за опре-

деляне на минимална за-
плата, посочени в преам-
бюла на директивата за
адекватните минимални
заплати - 50% от средна-
та заплата и 60% от ме-
дианната за съответната
държава. В Съвета на ЕС
вече се обсъжда проект
на Директива за адекват-
ните минимални заплати,
каза комисарят по за-
етостта и социалните
права Никола Шмит. До-
кументът предвижда вся-
ка държава, в която този
процент е по-нисък, да
изготви национален план
за действие за насърча-
ване на колективното до-
говаряне.

Президентът на
КНСБ Пламен Димит-
ров посочи, че заложе-
ното постигане на ми-
нимум 70% обхват на
колективното трудово
договаряне трябва да
се отнася за всеки
бранш. Той отново по-
вдигна въпроса за
обвързването на колек-
тивното договаряне с
усвояването на публич-
ни средства чрез обще-
ствени поръчки, гаран-
тирането на достъп до
работните места за син-
дикатите, както и еднак-
вото заплащане от мул-
тинационалните компа-
нии за една и съща доба-

вена стойност в различ-
ните страни. “Това е
много труден дебат с
мултинационалните ком-
пании, но ако не се за-
сегне в директивата, не
можем да пристъпим към
възходящата конверген-
ция”, каза Димитров. Той
е категоричен, че трябва
да се прилага принципът
“еднакво заплащане за
една и съща добавена
стойност”. Сред множе-
ството становища, изка-
зани от Димитров, бе и
постепенното ориенти-
ране на минималната за-
плата към необходимите
средства за издръжка на
живота.

Наскоро ремонтираният участък
от столичния булевард “Тодор Каб-
лешков” вече се нуждае от поправки.
Той бе открит преди три месеца, а се
оказва, че сега на места настилката е
пропаднала, на други се е надигнала,
има и извадени павета по тротоарите.
Освен това липсват новопоставени ог-
раничителни колчета. Заместник-
кметът по обществено строителство
Ангел Джоргов е обещал, че до дни
всички забележки да бъдат отстране-

Директорите сами искат да вземат решения за начина на връщане на учени-
ците в училище. Това показва проучване на Центъра за междуетнически диалог
и толерантност “Амалипе” сред 233 училища. Ръководителите на учебните
заведения настояват за повече автономност в това отношение и смятат, че
решенията им ще са по-добри, ако се вземат на базата на брой на учениците,
заболеваемост в региона и възможности за организиране и спазване на проти-
воепидемичните мерки.

Проучването на неправителствената ромска организация, базирана във Ве-
лико Търново, е проведено от 1 до 3 февруари, като над половината от вклю-
чилите се училища са от селските райони с по-малко от 200 ученици. Там
сградите са големи, учениците са малко и противоепидемичните мерки се спаз-
ват, смятат от сдружението. Затова те са на мнение, че трябва да се разреши
диференциран подход на места.

Директорите на училища със слети паралелки също настояват за присъстве-
но обучение на всички ученици.

Бъдещи съвместни
инициативи и партньор-
ство обсъдиха представи-
телите на Българската
телеграфна агенция и
МИА (Информационната
агенция на Република
Северна Македония). В
София бяха генералният
директор на МИА Дра-
ган Антоновски, замест-
никът му Халит Айдини
и главният редактор на
новините в медията Ана
Цветковска. Заедно с но-
воизбрания шеф на БТА
Кирил Вълчев и екипа му
те набелязаха стъпки за
развитие на сътрудниче-
ството между двете аген-
ции, което съществува от

Ремонт на ремонта
и по бул. „Тодор Каблешков”

ни за сметка на фирмата изпълнител.
Попитан на какво се дължат дефекти-
те, Джоргов каза, че те може да са
вследствие на дъждовете, излели се
през януари, или на некачествена ра-
бота.

“Обектът още не е в гаранция, за-
щото ние не сме го приели, тъй като
това трябва да бъде направено, кога-
то е готов изцяло”, коментира Джор-
гов и увери, че общината нямало да
плати нито лев за този ремонт.

СНИМКА БГНЕС

Директори искат да решават
сами за връщането в клас

С делата и политическата бухалка
срещу президентския секретар Пламен
Узунов се цели дискредитиране на
президентската институция, смята ад-
вокатката му Емилия Недева. В тв
интервю тя коментира опита на ГЕРБ
да прехвърлят на Узунов вината за
разследваната от ОЛАФ обществена
поръчка за високопроходими джипове
за МВР. Договорът за купуването на
290-те залежали джипове SUV от за-
крития завод на Гриша Ганчев обаче е
подписан от вътрешния министър на
ГЕРБ Валентин Радев през 2018 г.
Преди седмица Европейската служба
за борба с измамите ОЛАФ обяви, че
България трябва да върне близо 6 млн.
евро на Еропейския фонд “Вътрешна
сигурност” заради нередности в
поръчката, нарушаващи условията на
споразумението с ЕК, по силата на
което МВР трябвало да закупи 350
високопроходими джипове за борба с

БТА организира срещи между водещи
български и македонски журналисти

създаването на МИА през
1999 г.

Вълчев посочи трите
основни посоки на
сътрудничеството. Те
включват подновяване на
договора за партньорст-
во между двете агенции,
ежедневни възлови ак-
центи във взаимния об-
мен на информация и ре-
довни срещи в София и
Скопие. Срещите се пла-
нират за началото на ля-
тото и ще са между воде-
щи български и македон-
ски журналисти. На тях
ще се обсъжда бъдещето
на агенционната журна-
листика и на медиите
като цяло. Домакин на

дискусията у нас ще е
мултимедийният център
на БТА.

Надявам се, че най-ху-
бавото в партньорството
ни предстои - както по от-
ношение на регулярния
обмен на информация
между двете агенции, така
и в работата ни по обще-
ствено значими каузи, каза
Вълчев. Драган Антонов-
ски изрази надежда за раз-
витие на обмена на фото-
и видео новини между
двете агенции.

На срещата беше
обсъдена и идеята за от-
криване на пресклуб на
БТА в Скопие и на пре-
склуб на МИА в София.

Адвокат заподозря намеса на ГЕРБ в
разследването срещу Пламен Узунов

нелегалната миграция.
Спецпрокуратурата добави матери-

алите към делото срещу Узунов за
търговия с влияние. Още няма обаче
официално уведомление от прокура-
турата за следствени действия срещу
Узунов, казва адвокатката му и пита
откъде ГЕРБ имат подробности за еле-
ментите от разследването на ОЛАФ.
Тя заподозря, че те подтикват разслед-
ването “в някаква посока” или получа-
ват информация. Има ли теч на инфор-
мация към определена политическа
сила, попита тя. Недева припомни, че
наименованието на обществената
поръчка датира още от времето на
вътрешната министърка Румяна Бъчва-
рова от кабинета “Борисов” 2.

Бившият министър Валентин Радев
пък се оправда, че бил подписал
поръчката с чисто сърце, защото ни-
кой не го бил осведомил за някакви
слабости и пороци.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Евродепутатът Иво Христов

на “Леге” 10. Участниците в
конференцията решиха водачи-
те на листи от провинцията, ко-
ито са членове на столичната ор-
ганизация на БСП и са номини-
рани и за списъците в София, да
се оттеглят. Изключение бе на-
правено единствено за Таско Ер-
менков, който е водач в Разград,
но пожела да остане и в софий-
ска листа. При гласуването не
бе класиран в първите 10 места
на листата в 24 МИР и впослед-
ствие се отказа от участие в нея.

ва в България и на българските
граждани през последните го-
дини”, посочи Паргов.

3 и 8 място в 23 МИР са за
гражданска квота и коалицион-
ни партньори, след водача
Христо Проданов в листата са
Благовест Кирилов, Орлин Ва-
ташки, Йордан Политов, Тео-
дора Овчарова и Николай Яръ-
мов. След Георги Свиленски в
24 МИР влизат настоящият де-
путат Димитър Данчев,  Нико-
лай Маринов, Александър

Грозданов, Димитър Главинов,
Борис Цветков и др. Граждан-
ската квота преди десетото
място е на 4 и 8 позиция. Във
водения от Корнелия Нинова
25 МИР второто и шестото мя-
сто са за коалиционни партнь-
ори и гражданска квота. Тре-
тото място е за настоящия де-
путат Антон Кутев, следват
Станислав Младенов, депутат-
ката Анна Славова и Радина
Гечева. Настоящият депутат
Николай Цонков е десети.

Пловдивските социалисти
избраха на челните места да
застанат млади лица. Листата
бе подредена от 111 от 123
регистрирани делегати. С 86
гласа бе гласуван отвод на 4
кандидати - досегашния депу-
тат д-р Георги Йорданов, Иван
Петков-Бебето, Иван Цанов и
Стефчо Таушанов. Мотивите
за отстраняването им от лис-
тите са, че по време на мест-
ните избори не са работили за
кандидата на БСП и в медийни

участия са използвали обидни
епитети за свои другари.

Листата в Пловдив ще води
Корнелия Нинова и се очаква
втората позиция да е за сегаш-
ния депутат от гражданската
квота проф. Иво Христов. Най-
много гласове за третото мяс-
то получи сегашната депутат-
ка Теодора Халачева. Следват
я д-р Любомир Паунов, Недял-
ка Петрова, Никола Ванков,
Таня Николова, Димитър Ми-
хайлов, Веселин Димитров и
др. 4, 10 и 16 място са опреде-
лени за коалиционни партньо-
ри и гражданска квота.

Областният съвет на БСП
в Бургас също подреди листа-
та си за предстоящите парла-
ментарни избори. Гласуването
се проведе тайно и за всяко
място по отделно. След водача
Петър Кънев в първата десет-
ка се нареждат Юлия Йоргова
- Форд и настоящият депутат
Тодор Байчев. Четвъртото мя-
сто е за гражданска квота.
Следват Борислав Бонев, Ми-
лена Куртова - Радева и помо-
рийката Виолета Желева.

БСП нареди листите в
София, Пловдив и Бургас
Длъжни сме да победим ГЕРБ и няма да имаме
оправдание, ако не го сторим, заяви Калоян Паргов

Организациите на БСП в
София, Пловдив и Бургас наре-
диха листите си за предстоящи-
те парламентарните избори. В
столицата конференцията се
проведе онлайн, като присъ-
ствен бе само вотът по подред-
бата на кандидатите. Известно
напрежение предизвика струк-
турирането на бюрата за гласу-
ване. След разгорещени споро-
ве беше прието за всеки от три-
те района в София да има по 2
изборни бюра. Накрая бюлети-
ните бяха преброени заедно, а
обобщената информация бе за-
несена в избирателната комисия

“За БСП победата няма ал-
тернатива. Стотици хиляди по-
гледи са вперени в нас и всяко
наше политическо действие по-
лучава отзвук в пъти по-силен,
отколкото в спокойни и безме-
тежни времена”, заяви лидерът
на БСП в София Калоян Пар-
гов в доклада си пред конфе-
ренцията. Той изрази увере-
ност, че хората ще видят в БСП
жизнена и изпълнена с реши-
мост партия. “Длъжни сме да
победим ГЕРБ и няма да имаме
оправдание, ако не го сторим.
Не заради самоцелната победа,
а заради всичко, което се случ- Гласуването на всички конференции бе съобразено с противоепидемичните мерки

От семейството

IN MEMORIAM

На 4 февруари
почина

ИВАН
НИСТОРОВ
Баба казваше, че татко говори

еднакво езика на циганина отвъд
реката в родното им Крумово и на
певеца от операта. Лелка съжаля-
ваше, че не са го пратили да учи
оперно пеене. А той гледаше гъ-
лъби и пишеше стихове на салфет-
ки. Обичаше ни тихо, без грам
опит да ни налага волята си, но ни
научи на живот за едната чест. Жи-
вееше над живота, на който плаща-
ше всички сметки, останалото беше
оставил на майка ни, защото „тя
знае ред“, а неговият ум беше зает
със световни дела.

Приемаше всичките ни аргу-
менти, без един – че в този й вид
не е възможна лява партия в Бълга-
рия. Вярваше, че социалната спра-
ведливост е от Бога и живееше по
този свой закон. Несъгласията ни
посрещаше с тънката си усмивка,
а когато съвсем не го слушахме,
си тръгваше с нощния влак.

Събра и описа историята на се-
лата из Ломския край в малката си,
подредена книжка „Кът от Златия-
та“. За дългогодишната си работа
в строителството написа с преме-

рена гордост неиздадената „Това
построихме ние“.

Татко, който вдигаше тиража
на поне два вестника, беше блъснат
на пешеходната пътека пред РЕП-
а в Монтана на 22 януари и си
отиде от усложенията 13 дни след
това, въпреки свърхусилията на
изумителните лекари от болница
„Света Ана“.

Благодарим им, че обгрижиха
последните му дни, благодарим на
Бога, че не го остави безпаметен
инвалид.

ПОКЛОН ПРЕД ПАМЕТТА МУ!

В края на мандата ГЕРБ правят
стъпка към пълно одържавяване на
здравната каса. С промени в Закона за
здравното шефката на здравната коми-
сия в НС и шестима депутати предла-
гат министърът на здравеопазването да
контролира отстъпките за лекарствата,
за които НЗОК се договаря с фирмите.
Те предвиждат да се правят внезапни
проверки от комисия, назначена от ми-
нистъра, в която ще има представители
на МЗ, Сметната палата, НАП и Наци-
оналния съвет по цени и реимбурсира-
не на лекарствените продукти. Въз ос-
нова на докладите министърът ще от-
правя препоръка към Надзорния съвет
на НЗОК за промени в механизма, га-
рантиращ предвидимост и устойчивост
на бюджета на касата. Механизмът се
прилага при договаряне на цените, на
които НЗОК купува лекарства, меди-
цински изделия и диетични храни за
специални медицински цели, чиято
стайност поема напълно или частично
при лечението на здравноосигурените.

Неприемливо е подобно предложение,
категоричен е зам.-председателят на здрав-
ната комисия доц. Георги Йорданов от
БСП. Според него това е поредната
стъпка към одържавяване на НЗОК, в

чийто Надзорен съвет и в момента 4 от
деветимата членове са представители на
държавата - двама от МЗ, един от МФ и
председателят на НАП. “В предложена-
та комисия ще има и представител на
НАП. Тоест, служител на приходната
агенция трябва да контролира начални-
ка си? Това е нонсесенс”, коментира
Йорданов. Представителите на БСП в
здравната комисия ще настояват за ста-
новище на министър-председателя.

Другото предложение за промяна е
в преходните и заключителни разпоред-
би и според него от механизма само за
тази година се изключват продуктите,
получени от човешка плазма или кръв -
имуноглобулини. Мотивът е, че са важ-
ни в лечението на КОВИД-19.

ГЕРБ искат здравният
министър да контролира
отстъпките за лекарства

Аида ПАНИКЯН

Доц. Георги Йорданов
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Земеделската земя поскъпва
с 5-10% на година
Очакват нарастването на цените да продължи

Нарастването на цената на земеделската земя
в България няма да спре и през следващите го-
дини. Земеделският сектор ще продължи да бъде
стабилен и ще има среден ръст на цените от 5-
10% и през всяка от следващите години. Това
показва прогноза на Българската асоциация на
собствениците на земеделски земи.

По нейни данни цената на земеделската земя
в региона на Стара Загора, в Сливен, Ямбол и
Бургас отбелязва ръст от около 10% през из-
миналата година. Това е процентът, с който
ежегодно нараства цената на земята в Югоиз-
точния район на България през последните го-
дини, а в условията на криза е обичайно да се
инвестира в земя дори от хора, които са извън
земеделския сектор, обяснява Стайко Стайков,
председател на асоциацията, цитиран от
divident.eu. Според него хора, които са купи-
ли земеделска земя на по-ниска цена, сега же-
лаят да я продадат на по-висока.

Не в цяла България обаче цените бележат
ръст през изминалата 2020 г. Изключение пра-
вят Източна България и Добруджа, където
цените са в застой или дори са паднали леко.
“В Северна, Централна и Северозападна Бълга-

рия реколтата беше по-добра. Може би затова
там също се забелязва поскъпване на земята.
Така е в Монтана, Враца, Видин, Плевен, по
поречието на Дунав, където цената почти до-
стига тази в Добруджа. На места там земедел-
ската земя се продава за 1800 лв./дка при сред-
на цена в предходната година в този район от
около 1100-1400 лв./дка”, обяснява Стайков.

В началото на 2020 г. сделките са намалели
заради страха от пандемията, въпреки че е
имало голямо търсене. Точно този стрес, сла-
бата реколта и сушата през изминалата година
са се отразили негативно върху цената на зе-
мята и в Добруджа. Като цяло пазарът на зе-
меделска земя в страната остава колеблив,
смята Стайков и добавя, че не се наблюдава и
интерес отвън. “Основните инвеститори в
момента на пазара са българи, чужденците са
малко. Трудно се управлява земеделие отдале-
че, освен това в България земята не е комаси-
рана. Другият проблем, който отказва чужден-
ците от такава инвестиция, е напояването. У
нас има едва около 1 млн. дка земи, които имат
възможност да бъдат напоявани”, изтъкна пред-
седателят на БАСЗЗ.

Президентът Румен Радев наложи в
края на седмицата вето на разпоредби
от Закона за изменение и допълнение
на Закона за устройство на територи-
ята (ЗУТ), приет на 27 януари.

В мотивите си Радев заявява, че под-
крепя усилията за усъвършенстване на
действащата нормативна уредба в об-
ластта на устройството на територията,
инвестиционното проектиране и строи-
телството. В същото време обаче въве-
дените законови положения не гаранти-
рат в достатъчна степен упражняването
и защитата на правата на гражданите и
юридическите лица. Въведената възмож-
ност за съдебно обжалване на Общите
устройствени планове е необосновано
ограничена както по време, така и от
гледна точка на кръга оправомощени
субекти. Новата уредба не съдържа до-
статъчно гаранции, че обществено зна-
чимата задача на общините да осъщест-
вяват процедурите по отчуждаване ще
бъде изпълнявана стриктно, в срок и в
обществен интерес. Вместо това създа-
ва предпоставки да бъдат ограничени
права на различни субекти.

Радев критикува и част от внесените
между първо и второ гласуване текстове.
Според него те не съответстват на прин-
ципите за необходимост, обоснованост,
предвидимост, откритост, съгласуваност
и стабилност, които ръководят законода-
телния процес в правовата държава. “Тези
предложения са с оскъдни и неясни мо-
тиви, не са били подложени нито на об-
ществено обсъждане, нито на експертна
оценка за въздействието. С предложени-
ята се допускат съществени промени във
внесените от правителството законопро-
екти, тези промени биват гласувани само
веднъж от Народното събрание, което е
в противоречие с изискването на Кон-
ституцията за приемане на законите с
гласуване на две четения”, пише в моти-
вите на президента.

Радев наложи
вето върху
разпоредби
от ЗУТ

Туроператори: Бави се подготовката за летния сезон

Кристалина Георгиева предупреди
за риск от социални вълнения

Министерството на туризма да
разработи нова търговска и рекламна
политика за туризма във връзка с
продължаващата пандемия. За това на-
стояват от туристическия бранш в
Бургас. За първи път те се готвят да
издигнат независим кандидат за депу-
тат, който да защитава интересите им.
Как ще протече летният сезон отново
е загадка, а експертните прогнози не
са оптимистични, споделят от бран-
ша. Досега министерството не е под-
готвило нито стратегия, нито концеп-

ция, няма и разработени варианти при
какви условия ще бъдат посрещнати
туристите в морските ни курорти
през идващото лято. Туристическият
бизнес по Южното Черноморие се
пита ще има ли летен сезон и как ще
протече той.

Нашите конкуренти от съседните
държави имат готовност от април да
открият туристическия сезон, каза
председателят на Регионалната турис-
тическа камара в Бургас Иван Иванов,
цитиран от БНР.

Иванов цитира разработени сцена-
рии, които показват, че обстановката
ще се нормализира към нивата от 2019
г. през 2024-2025 г.

И това лято чуждестранните турис-
ти ще пристигат по Южното Черномо-
рие най-вече с автобуси и с коли, про-
гнозира председателят на Бургаската ре-
гионална туристическа асоциация Соня
Енилова. И тя е на мнение, че страната
се бави с подготовката си за летния ту-
ристически сезон. Ранни записвания има,
но те не са сигурни.

СНИМКА БГНЕС

Кристалина Георгиева

Развитите икономики да
предоставят повече ресурси
на бедните страни. За това
призова управляващият дирек-
тор на Международния валу-
тен фонд (МВФ) Кристалина

Георгиева. В противен случай
според нея ще има голямо
несъответствие в световния
растеж, а това ще доведе до
риск за стабилността и ще
предизвика социални вълне-

ния през идните години, пре-
дава “Ройтерс”.

Има опасност половината
от развиващите се страни да
изостанат още повече, казва
Кристалина Георгиева. Пони-

жаването на стандарта на
живот в тях ще направи още
по-трудно постигането на ста-
билност и сигурност за оста-
налия свят, допълва тя. “Какъв
е рискът? Социални вълнения.
Може да го наречете загубе-
но десетилетие. Може да бъде
и изгубено поколение”, каза
шефът на МВФ.

Напредналите икономики
са похарчили средно около
24% от своя БВП за антикри-
зисни мерки по време на пан-
демията, в сравнение с 6% в
нововъзникващите пазари и
едва 2 на сто в най-бедните
страни, смята Георгиева. Спо-
ред нея ускоряването на вак-
синациите може да доприне-
се за добавянето на 9 трили-
она долара към глобалната
икономика до 2025 г., значи-
телна част от които да отидат
за развиващите се страни.

Президентът на Европей-
ската централна банка Крис-
тин Лагард коментира, че
възстановяването на Европа
от рецесията, предизвикана от
пандемията КОВИД-19, се е
забавило, но предстои да се
ускори от средата на година-
та. Нека бъдем ясни: няма да
видим връщане към предпан-
демичните нива на икономи-
ческа активност преди среда-
та на 2022 г., казва Лагард.
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Необслужваните кредити
на домакинствата се увеличават

Колекторски фирми не спазвали
10-годишната давност

Асоциацията за защита на
потребителите (АЗП) получа-
ва многобройни сигнали от
граждани за нова подвеждаща
практика на фирмите за съби-
ране на дългове, която им поз-
волява да заобиколят приетия
наскоро закон, въвеждащ 10-
годишната абсолютна давност,
съобщават от организацията.
Проверка на АЗП е установи-
ла, че някои колекторски ком-
пании подтикват граждани,
набедени за техни длъжници,
да подписват споразумения за
признаване на дълга. По този
начин лицето губи правото си
да се позове на давността. Така
например, ако до достигането
на 10-годишна абсолютна дав-
ност остават няколко месеца,
при подписването на такова
споразумение тя започва да
тече отначало. Често хората са
оставени в заблудата, че подоб-

но споразумение не се отразя-
ва на срока за давност.

Друга практика на колек-
торските фирми е да претен-
дират освен за главницата на
дълга и за лихвите, описани в
погасителния план на дадена
банка. “Понякога, за да си
възстановят първоначално от-
пуснатите средства, банките са
принудени да се откажат от
лихвите в опит да накарат
длъжника да изплати поне глав-
ницата. Когато колекторски
компании изкупят тези креди-
ти, често на безценица и сре-
щу едва няколко процента, те
започват да искат от длъжни-
ците да платят цялата сума,
посочена в погасителния план
на банката (главница + банко-
ва годишна лихва)”, посочват
от АЗП.

Асоциацията смята да се-
зира Комисията за защита на

потребителите и националния
омбудсман Диана Ковачева, за
да предприемат необходимите
действия за опазване на права-
та на гражданите. “Възлагаме
своите очаквания на г-жа Ко-
вачева, която е призвана от
висотата на заемания от нея
пост да защити по категоричен
начин интересите на българ-
ските граждани”, пишат от асо-
циацията. Тя призовава потре-
бителите да бъдат внимателни

при подписването на докумен-
ти с колекторски фирми. “При-
зоваваме ги да четат внимател-
но, по възможност да се съвет-
ват с адвокати за своите права,
да сигнализират АЗП и да из-
ползват пълноценно информа-
ционните възможности на ин-
тернет”, се казва в съобщени-
ето. Въведените в края на но-
ември рестрикции с цел огра-
ничаване на разпространение-
то на Ковид-19 доведоха до

ръст на необслужваните кре-
дити. Данните показват, че
двойно повече са домакинст-
вата, които не могат да плащат
кредитите си в сравнение с
2019 г. Очакванията са, че тази
тенденция ще продължи да се
засилва. Забелязва се и ръст на
потребителските кредити, кое-
то вероятно е продиктувано от
кризата, предизвикала затваря-
нето на бизнеси и безработи-
ца, посочват от АЗП.

Справка в БНБ сочи, че
кредитите за домакинствата
възлизат на 25,492 млрд. лв.
(21,6% от БВП) в края на де-
кември 2020 г. Спрямо същия
месец на 2019 г. те се увелича-
ват с 6,6% при 6,9% годишно
повишение през ноември 2020
г. Трендът на увеличение се
наблюдава и при потребител-
ските кредити. Според БНБ те
възлизат на 11,898 млрд. лв.,
което е ръст от 5% спрямо
декември 2019 г. при 5,4%
годишно повишение през но-
ември 2020 година, пишат от
асоциацията.

Тол таксите 4 пъти
по-малко от планираните

За скромни приходи от тол такси
призна регионалният министър Петя
Аврамова. През първата година на
въвеждането им те са едва 111 млн.
лв. Това е десетократно по-малко
спрямо обещаваните първоначално
1 милиард приходи годишно и чети-
рикратно по-малко спрямо заложено-
то в бюджет 2020. Общо постъплени-
ята от тол такси и винетки през 2020
г. възлизат на над 378 млн. лв., съоб-
щи Аврамова. Така приходите от
пътни такси са с 14 млн. лв. по-малко
спрямо 2019 г., когато само от винет-
ки бяха събрани 392 млн. лв. На прак-
тика изнесените данни от Аврамова
показват, че собствениците на леки
автомобили са платили двойно пове-
че от тези на тирове и камиони и
обещанията за въвеждането на спра-
ведливия принцип “замърсителят и
рушителят на пътища плаща повече”
засега остават само добро пожелание.

Приходите от глоби, санкции, не-
устойки и наказателни лихви за ми-
налата година възлизат на над 12 ми-
лиона лева, като почти всичките от
тях - 11,8 млн. лв., са от компенса-
торни такси преди издаване на елек-
тронен фиш.

Въпреки изнесените данни Аврамо-
ва отчете, че електронната система за
пътни такси е внедрена успешно. За
нея правителството плати 180 млн. лв.
на “Капш”, а за Коледа сключи и вто-
ри договор за още 141 млн. лв. с авст-
рийската компания за поддържка на
системата през следващите 5 години.
Тол таксите и платените пътища за
тежкотоварния трафик няма да се вди-
гат в изборната 2021 г. Причината е в
коронакризата, която нанесе удар
върху икономиката, а правителството
помагало на бизнеса.

Коментар на стр. 8

Народното събрание увеличи
правомощията на КЗК

Участник в картел, който ефективно
съдейства за разкриване на картелно спо-
разумение, ще може да се освобождава
от санкции или ще търпи занижени гло-
би. Това реши на първо четене Народно-
то събрание с гласувани промени в Зако-
на за защита на конкуренцията. Управля-
ващите предложиха  разширяване на пра-
вомощията на Комисията за защита на
конкуренцията с предложения в края на
миналата година.

Според одобрените поправки анти-
монополната комисия ще има право за
разследване и взимане на решение,
включително осигуряване на достъп до
всяка информация, която касае прове-
ряваната фирма. Въвеждат се и внезап-

ни проверки на купувачи на храни и
селскостопански продукти при съмне-
ние за нелоялна търговска практика.
Левицата изрази редица несъгласия с
предложените от правителството про-
мени. Според социалиста Тодор Бай-
чев автономният орган се натоварва с
несвойствени задачи.

Валентин Николов от ГЕРБ защити
промените, като посочи, че правомощия-
та на Комисията за защита на конкурен-
цията се увеличават, за да се повиши ре-
гулацията на пазара. Трябва да помогнем
на Комисията да събира съответните до-
казателства, за да може именно такива
практики да бъдат изкоренявани от Бълга-
рия, мотивира поправките той.

Новият парламент ще
решава за АЕЦ „Белене”

С анализа за оборуд-
ването за “Белене” и VII
блок на “Козлодуй” ще
сме готови до края на юни.
Това заяви по БНТ енер-
гийният министър Теме-
нужка Петкова и допълни,
че окончателното решение
за бъдещето на проекта ще
бъде взето от следващия
парламент. Не бих казала,
че проектът АЕЦ “Беле-
не” е изоставен. Това, ко-
ето правим, е да търсим
вариант, който да даде си-
гурност на нашата енер-
гийна система”, каза тя.

Министърът на енер-
гетиката поясни, че дивер-
сификацията на ядреното
гориво, за която минала-
та седмица беше подпи-
сан договор между АЕЦ
“Козлодуй” и американ-
ската компания “Уестинг-

хаус”, е изискване на
Агенцията по доставките,
на “Евратом”, които
България трябва стрикт-
но да следва. “Под дивер-
сификация се разбира да
имаме разнообразие от
източниците на доставка
на съответния енергиен
ресурс, което означава, на
първо място, сигурност
на доставката и на второ
- конкуренция и конку-
рентни цени”, коментира
Петкова. По думите й
подписаният договор е
много важен и на практи-
ка прави необратим про-
цеса по отношение на ди-
версификация на свежо
ядрено гориво. Петкова
каза, че е било изключи-
телно важно за правител-
ството да диверсифицира
източниците на природен

газ. От цената на природ-
ния газ зависи доколко
конкурентоспособна ще
бъде българската иконо-
мика, уточни тя.

България има договор
с Азербайджан за достав-
ка на 1 млрд. куб. метра
годишно за 25 години.
Идеята е свързана пряко с
реализацията на Трансад-
риатическия тръбопровод
и връзката с интерконек-
тора Гърция-България.
Входната точка на достав-
ка на азерски газ е “Комо-
тини”. Проектът към на-
стоящия момент все още
не е построен изцяло и
трябва да бъде приключен
до края на годината и бъде
въведен в търговска ек-
сплоатация, посочи Пет-
кова. Тя обясни, че цените
на природния газ у нас са
значително по-ниски от
тези на борсите в момен-
та благодарение на предо-
говорените условия по до-
говора с “Газпром” и на
договора с Азербайджан.
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В Москва смятат, че в страната
се извършва тоталитарна революция

Германия и Австрия
защитиха „Северен поток-2”

СНИМКА БГНЕС

Полицаи в чилийската столица Сантяго арестуват демонстрант по време на протестна акция срещу инцидента
в южния град Пангипули, при който служители на реда застреляха уличен жонгльор. В страната циркови артисти,
клоуни, музиканти и други демонстрират уменията си на улицата, за да оцелеят в тежките икономически условия
на пандемията. “Уличното изкуство не е е престъпление”, скандираха те на протеста в столицата

Министър посочи
заплахата за САЩ

Русия и ЕС остават
недоволни един от друг СНИМКА БГНЕС

Афганистански служител
инспектира мястото на атентата
срещу полицейски пост в
провинция Нангархар. Взривената
кола бомба уби един полицай и
рани други двама. През последното
тримесечие на 2020 г. при
атентати са загинали над 2500
души. Смята се, че те са дело
главно на радикалното движение
“Талибан”, което чрез насилие
иска да принуди САЩ да изтеглят
по-бързо контингента си от
Афганистан. Изтеглянето
е предвидено от споразумението
в Доха за регулиране
на конфликта в страната

Отношенията между ЕС
и Русия не могат да се наре-
кат задоволителни, но дип-
ломатическите отношения
трябва да продължат. Това
заяви върховният предста-
вител за външната политика
на ЕС Жозеп Борел след
края на тридневната си ви-
зита в Москва.

“Дипломатическите ка-
нали трябва да останат от-
ворени, не само за деескала-
ция на кризи или инциден-
ти, но и за провеждане на
директен обмен, за предава-
не на твърди и откровени

съобщения, още повече, ко-
гато отношенията са далеч
от задоволителни”, каза той.

Руският външен министър
Сергей Лавров заяви на сре-
щата с Борел, че към момен-
та ЕС не е надежден партнь-
ор на Русия, но в Москва
разчитат, че Брюксел ще се
заеме със своите коренни
интереси. Борел пък заяви, че
нито една страна в ЕС не е
предложила нови санкции
срещу Русия заради Навални,
а също изрази надежда за по-
бързо регистриране на рус-
ката ваксина.

Вътрешният тероризъм е една от
основните заплахи за САЩ, свята  ми-
нистърът на вътрешната сигурност
Алехандро Майоркас, на когото се по-
зовава Си ен ен. Той добави, че до
този извод го е довел щурмът на Капи-
толия на 6 януари, извършен от
поддръжници на бившия президент
Доналд Тръмп. “Това ми даде реши-
мостта да удвоим усилията си за бор-
ба с (...) една от най-големите заплахи,
с които се сблъскваме в момента в ро-
дината ни, заплахата от вътрешния те-
роризъм”, каза Майоркас.

Фокусът на властите падна върху
крайнодясното движение “Горди мом-
чета”, след като то бе признато за те-
рористично в съседна Канада. Неофа-
шистите се разследват за екстремизъм,

като им се блокират социалните мре-
жи. Според обаче експертни оценки
малко вероятно е радикалите да бъдат
включени в списъка на терористите в
САЩ, защото тази мярка може да пре-
дизвика вълна от насилие. Това може
да засили недоволството на ултрадес-
ните, които са убедени, че западната
цивилизация трябва да бъде “спасена”.

В САЩ се извършва тоталитарна
революция, заяви влиятелният руския
сенатор Алексей Пушков на страница-
та си в мрежата “Телеграм”. Според
него тази революция се маскира с ри-
туални вопли за “защитата на демо-
крацията” в САЩ. Той уточни, че при-
знаците на такава революция са съба-
рянето на паметници, омразата към
тяхната история, блокирането на соб-

ствения им президент и неговите
поддръжници в социалните мрежи,
ловът на вещици, търсенето на вътреш-
ни терористи, декларацията за свобо-
да на словото от фетиша на дясното
крило, призивите за дефашизация на
страната населението, за което се
твърди, че е погълнато от расистки
рефлекси, изискването да бъде създа-
дено министерство на истината, нала-
гането на “единствената” правилна
мисъл. По думите му САЩ се превръ-
щат в дистопия (ненормално разполо-
жение на органи и тъкани - ред).

По-рано политологът Александър
Рудаков в коментар за разследванията
срещу протестиращи активисти в САЩ,
заяви пред вестник “Взгляд”, че проте-
стиращите на 6 януари са наричани
“вътрешни терористи”, но в Наказате-
лен кодекс на САЩ няма такъв термин.
Това е политическо клише, което съот-
ветства на практиката на авторитарен,
а не на демократичен режим, смята той.

Проектът “Северен поток 2” не е свързан със ситуацията
около Алексей Навални, ако строителството му бъде спряно,
германските компании ще загубят много пари. Това заяви гер-
манският министър на икономиката Петер Алтмайер в интервю
за вестник “Билд ам Зонтаг”. “Въпросът за икономическите от-
ношения и икономическите проекти, изпълнявани от компа-
нии с десетилетия, е едно, а сериозните нарушения на правата
на човека и нашата реакция на това е нещо съвсем друго”, каза
министърът. Той посочи, че “решението за изграждане на газо-
провода е взето преди много години”. “Ако” Северен поток 2
“не бъде завършен..., германските компании ще загубят огромни
инвестиции”, каза Алтмайер. Виена призовава изграждането на
газопровода “Северен поток 2” да не се свързва със ситуацията
около Навални. Това заяви австрийският канцлер Себастиан Курц
в интервю също за германския в. “Велт ам Зонтаг”. По думите
му “Северен поток-2” е проект в интерес на Европа и греши
всеки, който смята, че от проекта е заинтересована само Русия.

Ранени и изчезнали
при експлозия в Бордо

89-годишен мъж е пострадал и
двама са в неизвестност след
експлозия в гараж във френския
град Бордо. По предварителна
информация причината за взрива,
засегнал и две съседни сгради, е
изтичане на газ. 10 души са ранени.
Все още се установява дали става
въпрос за авария в газопреносната
система или за избухнала газова
бутилка.

Силно земетресение
в езерото Байкал

Земетресение от 6 степен по
скалата на Рихтер е регистрирано
на 7 февруари в южната част на
езерото Байкал в Русия. Епи-
центърът е в района Кабански в
Бурятия. Министерството на
извънредните ситуации призова
жителите да запазят спокойст-
вие. Няма информация за разруше-
ния и жертви.

9,2 тона канабисова
смола е иззета в Мароко

Почти 9,2 тона канабисова
смола, скрита в заровени в пясъка
бали, са иззети в Гелим, в югоза-
падната част на Мароко. Страна-
та е сред най-големите производи-
тели на канабис в света. При акции
през декември над 1 т канабис,
укрити в гърбовете на стадо ка-
мили бяха конфискувани от влас-
тите. Пред октомври пък бяха
иззети 15 тона

Верижна катастрофа
в Сибир

20 автомобила са се ударили на
магистралата М5 “Урал” Екате-
ринбург-Челябинск в Свердловска
област в Русия, предизвиквайки
задръстване с дължина 3 км. Спо-
ред властите причина за инциден-
та е превишаване на скоростта
или рязкото спиране на участници
в движението. В района е имало
поледица.
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СНИМКА БГНЕС

Хиляди жители на град Янгон, най-големият в Мианмар, демонстрираха
срещу военния преврат в неделния ден, втория протестен ден срещу хунтата.
Те настояват да се възстанови демокрацията и гражданското управление

Около 150 индийци ве-
роятно са загинали след
свличането на част от лед-
ник в Хималаите. Отчупи-
лата се ледена маса е
препълнила язовир, предиз-
виквайки лавина от скали и
вода в долината на река
Алакнанда. “Реалният брой
на загиналите все още не е
потвърден”, но от 100 до
150 души се предполага
мъртви, каза Ом Пракаш,

Форумът за либийския политически диалог на
свое заседание в Швейцария избра лицата, които ще
ръководят страна в преходния период до общонаци-
оналните изори на 24 декември. За премиер бе из-
бран Абдел Хамида ад Дбейба, за председател на
Президентския съвет Мохамед ал Манафи, а за чле-
нове на Президентския съвета Муса ал Куни и
Абдала ал Ляфи. Главната им задача ще бъде про-
веждането на споменатите избори.

Дбейба е инженер, учил в Канада. При Кадафи
той ръководеше Националната компания за инвес-
тиции и развитие. 61-годишният бизнесмен има на
разположение 21 дни да сформира кабинет. Гене-
ралният секретар на ООН Антониу Гутериш оцени
случилото си като пробив.

Руският фонд за преки инве-
стиции, който притежава права-
та за ваксината срещу КОВИД-
19 “Спутник V”, очаква 25
държави да одобрят употребата
й през седмицата. До момента
ваксината има лицензи от 19
национални регулатора.

Австрийският канцлер Себас-
тиан Курц заяви пред германския
вестник “Ди велт ам зонтаг”, че
би си сложил руска или китайска
ваксина, ако те са регистрирани в
ЕС. Австрия е готова и да органи-
зира производството им.

Според него Европейската
агенция по лекарствата трябва
да разгледа исканията за регист-
рация на нови ваксини и че “ефек-
тивността, безопасността и
достъпността” им са по-важни от
воденето на “геополитически
битки” заради тях.

Председателката на Европей-
ската комисия Урсула фон дер
Лайен отхвърли критиките, че
ЕС е закъснял при сключването
на споразумения за предварител-
на поръчка за ваксини. Тя обяс-
ни, че трудностите се дължат

на”глобален недостиг на важни
компоненти, необходими за про-
изводството на ваксини”.

За около 20 дни Турция е вак-
синирала 2,5 млн., съобщи “Дой-
че веле”. В Чили за три дни са
имунизирани 550 000 души. До
момента в САЩ са ваксинирани
над 39 млн. души или 66% от
подлежащите на имунизация в
първата вълна от кампанията.

Междувременно заразените с
КОВИД-19 в света наближават
105 млн., а починалите са вече
2,3 млн.

Русия очаква 25 държави да одобрят
“Спутник V” тази седмица

Пробив в решаването
на кризата в Либия

Хималайски ледник
се свлече в язовир Бившият грузински

президент Михаил Саа-
кашвили, който бе и
бивш губернатор на
Одеска област, прогно-
зира, че Украйна ще за-
губи редица територии
след закриването на
опозиционни проруски
телевизии. По думите
му този ход на прези-
дента Владимир Зелен-
ски няма да му помогне
да спре войната в Дон-
бас, а само ще изведе

Саакашвили вещае на Украйна загуба на още земи

Десетки хиляди хора в
Мианмар протестират
срещу военния преврат в
страната, въпреки че во-
енните се опитват да им
попречат, като огранича-
ват достъпа до интернет.

Възмущението от сва-
лянето на Аун Сан Су
Чжи нараства, митинги
бяха организирани в ня-
колко града, включително
в най-големия град Янгон
и в Мандалей. Участници-
те им настояват за  “Спра-
ведливост за Мианмар” и
носят плакати “Не иска-
ме военна диктатура”.
Протестите продължават
и нощем, когато хората
удрят тенджери и тигани,
гонейки злото според на-
родните поверия.

Гражданите призова-
ват военните да уважат
резултатите от избори-
те в Мианмар и сканди-
рат за освобождението
на “Мама Су”, както на-
ричат Су Чжи.

“Докато генералите
държат властта, няма да
идваме на работа. Ако
всички направят така, тях-
ната система няма да
издържи”, каза за АФП
университетският препо-
давател Вин Вин Мав.

Служители в няколко
министерства временно
спряха да работят в сто-

лицата Найпидау. Те но-
сят и червена панделка,
символизираща партията
на Су Чжи Национална
лига за демокрация.

Медици, държавни
служители, железничари и
учители са сред тези, кои-
то се събраха на работни-
те си места, за да осъдят
преврата, извършен на 1
февруари и да призоват за
освобождаване на задър-
жаната лидерка Су Чжи.

Военните наредиха на
телеком операторите да
ограничат достъпа до
Фейсбук, който е основен
начин за комуникация.

Мониторинговата гру-
па “Нетблокс” заяви в
неделя, че достъпът до
интернет в цялата страна
е затруднен, като само
14% от хората могат да
достигнат до обичайния
канал за комуникация.

“Генералите сега се
опитват да парализират
съпротивата на граждани-
те и да държат външния
свят на тъмно чрез нама-
ляване на почти целия
достъп до интернет”, каза
специалният докладчик на
ООН за правата на човека
в Мианмар Том Андрюс.

Задържани са стотици
хора, сред тях и помощ-
ници на фактическия ли-
дер на страната Су Чжи,

която беше арестувана в
четвъртък. Су Чжи не е
виждана публично след
преврата, но говорител
на партията й заяви в

петък, че е “в добро здра-
ве”. Неин адвокат отрече
слуховете, че тя е била
освободена в събота.
Смята се, че тя е под до-

машен арест в резиден-
цията си в Найпидау.

Превратът беше широ-
ко осъден от международ-
ната общност. Прези-

дентът на САЩ Джо
Байдън и ЕС отправиха
призиви към генералите да
се откажат от властта и да
освободят арестуваните.

Масови протести срещу
военните в Мианмар
Властите наредиха забавяне на интернет, за да попречат на демонстрантите

главен секретар на щата
Утаракханд, където се е
случил инцидентът. Според
очевидци вълната е дошла
изненадващо и не е имало
време да се предупреди на-
селението. Местните се
опасяват, че работниците в
близкия хидроенергиен
проект, са били отнесени,
както и селяни, събиращи
дърва или пасящи добитъ-
ка си край реката.

сблъсъците на нов етап.
“Ще стрелят още пове-
че, нека не се заблужда-
ваме. Ще стрелят много
повече”, добави Саакаш-
вили в ефира на телеви-
зия “Украйна”. Според
него югоизточните гра-
дове Мариупол и Хер-
сон в крайна сметка ще
отидат към Русия. Саа-
кашвили обясни своята
гледна точка с твърдени-
ето на Москва, че се
нуждае от “плацдарм” в

Украйна, за да издържа
Крим, да го снабдява с
вода и да подобри логи-
стиката. “Те определено
трябва да контролират
Мариупол и Херсон. И
те ще подготвят терена
(за военна операция, б.
р.)”, настоя той. Мина-
лото лято Саакашвили
прогнозира разпад на
страната заради дейст-
вията на Зеленски. По
думите му подготвя се
голямо отмъщение На

онези сили, които Зелен-
ски “изтласка от цент-
ралните власти през ми-
налата година

Различни украински
политици, военни и об-
щественици редовно
правят изявления за
възможни териториални
загуби на страната.
През юли бившият де-
путат Евгений Мураев
заяви, че Украйна може
да загуби 8 региона в
случай на нов Майдан.
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1724 - СЪЗДАДЕНА Е РУСКАТА АКАДЕМИЯ

НА НАУКИТЕ. Ос-
нована е по разпо-
реждане на импера-
тор Петър I под
името Петербург-
ска академия на на-
уките. През февруа-
ри 1917 г. е преименувана в Руска академия на
науките (РАН), а след учредяването на СССР
през 1922 г. - в Академия на науките на СССР
(от 1924 г.). РАН е възстановена с указ на прези-
дента Борис Елцин от 21 ноември 1991 г.

1828 - РАЖДА СЕ ЖУЛ ВЕРН, ФРЕНСКИ ПИ-
САТЕЛ (УМИРА 1905 Г.). Превеждан на 148 ези-
ка според статистика-
та на ЮНЕСКО, той е
автор на пиеси, либре-
та за оперети, разкази
и на 65 романа. Смя-
тан за един от създа-
телите на жанра научна фантастика. Сред най-
известните му творби са “Двадесет хиляди лев-
ги под водата”, “Децата на капитан Грант”,
“Около Луната” и др.

1925 - РАЖДА СЕ ДЖАК ЛЕМЪН, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (УМИРА 2001 Г.).
Световно известен с ролите си
във филмите “Някои го предпо-
читат горещо”, “Апарта-
ментът”, “Сърдити старчета”
и др. Дебютът му в киното е
през 1954 г., а като режисьор -
през 1971 г. През 1988 г. получа-
ва “Оскар” за цялостен принос.

1928 - РАЖДА СЕ ВЯЧЕСЛАВ ТИХОНОВ, РУ-
СКИ АКТЬОР (УМИРА 2009 Г.). У нас е известен
от филма “Седемнаде-
сет мига от пролет-
та”, където играе
съветския разузнавач,
работещ в нацистка
Германия, Щирлиц. На
Запад добива популяр-
ност за ролята на Андрей Болконски във “Война
и мир”. Лентата печели “Оскар” за най-добър
чуждестранен филм през 1969 г. Сред по-извест-
ните му филми са още “Те се сражаваха за ро-
дината”, “Белият Бим, черното ухо”, “Изпепеле-
ни от слънцето”.

1972 - УМИРА МАРКОС ВАМВАКАРИС,
ГРЪЦКИ МУЗИКАНТ (Р. 1905 Г.). Един от
най-известните творци, композирали
и изпълнявали ребетика.
Смята се за баща на
този стил. Ребетика-
та е музиката на
гръцкия ъндърграунд.
Налага се като стил в
първите години на ХХ в. Изпълнява се основно с
три инструмента, които водят началото си от
турския саз (тамбура) - бузуки (на снимката),
цура и баглама. Освен тях се използват дайре,
акордеон, китара, цимбали.

1989 - ОСНОВАНА Е КОНФЕ-
ДЕРАЦИЯТА НА ТРУДА “ПОДКРЕ-
ПА”. С решение на МС от 5 април
2004 г. КТ “Подкрепа” е призната
за представителна организация на
работниците и служителите на
национално равнище.

1998 - ПРОВЕЖДА СЕ ПЪРВИЯТ ЖЕНСКИ
ХОКЕЙ НА ЛЕД В ИСТОРИЯТА НА ЗИМНИТЕ
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ.
В Нагано, Япония, на
финала САЩ побежда-
ват Канада с 3:1. Това
става 120 години след
като студентите от
Монреалския универси-
тет съставили първите
правила за хокея.

От стр. 1

Правителството вди-
га минималната заплата
административно, но
увеличението не е от
любов към ближния, а
защото увеличава и
постъпленията в бюдже-
та от данъци и осигуров-
ки. Работодателите не-
спирно врачуват, че с
вдигането на минимал-
ната заплата ще се уве-
личи безработицата и
бизнеси ще фалират,
дори поискаха мизерна-
та сума да се замрази.
Синдикатите провидяха
1500 лева минимална

заплата, но властта се
пази от революционно-
то увеличение в бедна
България като дявол от
тамян. Нищо, че биха
живнали потреблението,
икономиката и дори раж-
данията. Вместо това
управляващите натискат
педала за задържане по
надолнището, което носи
още по-големи беди за
държавата, която години
наред няма да може да се
оправи от колапса.

Няма обаче статис-
тика на света, която
може да трогне социал-
ния министър Деница
Сачева и целокупното

българско правителст-
во. Дълги години каби-
нетът бяга от сериозния
разговор за механизъм
за определяне на мини-
малната заплата по
обективни критерии, за
да бъде тя наистина из-
мерител на положен
труд, а не остатъчна
величина в бюджетните
сметки след плюнчене
на моливите. За стоти-
ци хиляди наемни работ-
ници у нас това са чер-
ни пари, изкарани с
робски труд.

Вперили поглед към
поредните избори, вла-
стимащите пак нямат

никакво време да мислят
за доходите от труд.
По-лесно им е да
хвърлят прах в очите на
хората през телевизори-
те с антикризисни мер-
ки като 60 на 40, 80 на
20, “Запази ме” и подоб-
ни със спорен реален
ефект. Или да примам-
ват най-бедните пенси-
онери с обещания за 120
лева за храна, които
щяха да дойдат уж през
април. Сега вече се го-
вори, че ще е още през
март - зер, избори са
това. Толкова е жалко,
че не може дори да е
смешно.

Децата и изкуството

Интернет простран-
ството е пълно с умили-
телни клипове, в които
невръстни дечица танцу-
ват, пеят, дирижират,
при това толкова плас-
тично и вдъхновено, ся-
каш с години са взимали
уроци. Чувството за
музика и ритъм е зало-
жено в нас по природа

и, когато бъде правилно
насочено от най-ранна
възраст, един ден много
деца ще станат ако не
артисти, то със сигур-
ност - познавачи и цени-
тели на изкуството. Име-
нити български творци
посвещават време и та-
лант, за да работят с под-
растващи и да ги въвеж-
дат в света на прекрас-
ното и възвишеното.
Пореден пример е нова-
та образователна програ-
ма на Старозагорската
опера “Светът на палци”,
която има за цел да събу-
ди въображението им и
да ги превърне в чувст-
вителни и подготвени
зрители.

Културният живот у
нас е наситен с разнооб-
разни предложения за

малки и големи момиче-
та и момчета, дори за
още непроходилите. От
години малчуганите
имат възможност да по-
сещават концерти за бе-
боци, спектакли на опе-
ри, адаптирани за млада-
та публика, джаз за деца,
концерти на възглавни-
ци, програми, които ги
запознават с музикални-
те инструменти, с пев-
ческите гласове... Всич-
ки те създават у децата
интерес и потребност от
изкуство, формират ес-
тетически вкус, както и
желание сами да се изя-
вяват като актьори, му-
зиканти, танцьори.

Във времена, когато
училището не само об-
разоваше, но и развива-
ше дарбите и критерии-

те на учениците в хоро-
ви, оркестрови и танцо-
ви състави, поетични и
театрални кръжоци,
школи по етнография и
рисуване, и т.н., то
възпитаваше и взискател-
на и отзивчива бъдеща
публика. Съвременните
деца притежават завиден
усет към технологиите.
Но за пълноценното им
развитие като личности
е важен балансът между
технологични умения и
духовна интелигентност.
И тъй като днес има тол-
кова голям избор от
представления, родите-
лите само трябва да под-
берат подходящите за
своите дъщери и синове
и да ги споделят с тях.
Защото изкуството не
оставя равнодушни.

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Кой забърка кашата

Колкото повече на-
ближават изборите, на
толкова повече нелепи и
несъстоятелни изказва-
ния от властта сме сви-
детели. Но те никога за
нищо не са виновни. Ри-
тат с копитца и хвърлят
собствената си кал по
когото сварят.

По време на изслуш-
ване в ресорната пар-

ламентарна комисия ми-
налата седмица ми-
нистърът на регионално-
то развитие Петя Авра-
мова обяви тол система-
та у нас за успешна!? На
същото мнение се оказа и
проф. Олег Асенов, член
на Управителния съвет на
АПИ, който пряко се
занимава с внедряването
на системата. Най-инте-
ресното е, че тези заклю-
чения се правят на база-
та на факти, които не
водят към подобен извод.

След като внедрява-
нето на системата се за-
бави, а властта cлeд
мнoжecтвo пpeгoвopи с
бpaншa реши в oбxвaтa й
дa влязaт caмo пъpвo-
клacнитe пътищa и
мaгиcтpaлитe, тя тръгна
някак през март минала-
та година. Системата

обаче oбxвaщa eдвa 3115
км oт oбщo 20 000 км
пътищa в Бългapия, кое-
то е намаление наполо-
вина cпpямo пъpвo-
нaчaлния плaн на АПИ
от 2019 г. Същата е си-
туацията и с таксите,
които плащат тежките
превозни средства, кои-
то най-много съсипват
пътищата. И съвсем не е
неочаквано, че не могат
да бъдат събрани плани-
раните приходи от “пе-
чатницата за пари” (по
Бойко Борисов).

За това, че системата
ще заработи неефектив-
но и приходите няма да
бъдат събрани, властта
бе предупреждавана
многократно от експер-
тите, сега обаче оправда-
нието е КОВИД-кризата.
И Аврамова пак загово-

ри за увеличение на об-
хвата и таксите на тол
системата. “Предстои
задълбочен анализ за
таксуването на движе-
нието по републиканска-
та пътна мрежа. Посо-
ката, в която трябва да
мисли и държавата, и за-
конодателната власт, е
включването на основ-
ните пътни артерии в
обхвата на тол система-
та, както и за нейната
тарифа”, рече ми-
нистърката.

Но не им стиска,
щото идат избори. И
кашата, която забърка
третото правителство
на Борисов, ще трябва
да я сърба следващото
управление. А иначе
цената на калпавата тол
система я плащаме всич-
ки ние.

Мая ЙОВАНОВСКА

Черни пари
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Странна празнота зее в предизборния
пейзаж. Обикновено у нас минималният
срок за една предизборна кампания е три
месеца, но ето, че по-малко от два месеца
преди парламентарния вот на 4 април
управляващите партии още не са излезли
пред народа със своите предизборни про-
грами и обещания. Няма партийно меро-
приятие, на което те да представят таки-
ва програми или поне част от тях (и при-
чината не е само в КОВИД-19). Няма да
ги откриете и в сайтовете им, там се
натъквате на прашасалите платформи от
предишните парламентарни избори през
2017-а, от местния и от евровота през
2019 г. Все едно, че за ГЕРБ, ВМРО,
НФСБ и ДПС няма парламентарни избо-
ри или пък те не ги засягат. В момента те
приличат на студенти, които трябва да се
явят на изпит, но без да са прочели нито
ред от учебника.

Това звучи доста нелепо на фона на
другите основни партии, които показват,
че са в час с предстоящия изпит. БСП
вече излезе пред народа с “Визия за Бълга-
рия”, която сега се доразвива и е не про-
сто предизборна програма, а

стратегия за
15-20-годишен цикъл

Това е модел на дългосрочно мисле-
не, на управление за повече от един-два
мандата. Скенерът й е уловил основните
туморни точки на развитието ни, а пред-
лаганата в нея терапия обнадеждава сре-
щу разсейките на карценомите. Доказа-
телство са няколкото предложения на
БСП в хода на коронакризата, които ГЕРБ
в крайна сметка приемаше.

Миналия месец Корнелия Нинова
обяви десет мерки срещу бедността.
Това са мерки не само срещу обеднява-
нето, но и срещу стоварилата ни се де-
мографска катастрофа. Които бълга-
ринът отдавна искаше да чуе. Те са като
метеопрогнозата за затопляне след сед-
мици на кучи студ. При това показател-
но е, че експертите на БСП са изчисли-
ли колко души ще обхване всяка от мер-
ките и колко тя ще струва на бюджета.
А това идва да докаже, че левицата не
хвърля в пространството кухи предиз-
борни обещания, на каквито толкова сме
се наслушали. За десет години нито
ГЕРБ, нито някой от партньорите им
намери основания, хора и време, за да
изработи такъв подробен механизъм
срещу измъчващата ни мизерия.

Силна предизборна програма предста-
ви и гражданското движение “Изправи
се.БГ”. То също е напипало най-болезне-
ните проблеми, обхванало ги е на шири-
на и в дълбочина, като съобразно профи- На стр. 10

Защо властта още няма
предизборна програма
Защото се чуди как да прилъже гласоподавателя
да подмине сметищата на управлението й

Юри МИХАЛКОВ
ла си е наблегнало повече в определени
области. Личи, че, както при БСП, про-
грамата е писана от хора, които позна-
ват как цъка държавният механизъм и
държат също на социалната справедли-
вост, на средния и малкия бизнес, на из-
кореняването на бедността, корупцията
и мутренския модел.

Що се отнася до Демократична
България и “Има такъв народ”, техните
програми са изборни с известна услов-
ност. Платформите им представляват по-
скоро общ идеен профил. За изборен
успех може и да стават, но за едно уп-
равление стоят непълно. Пък и донякъ-
де сякаш са писани на коляно, нищо че
сами по себе си изглеждат завършени и
дори привлекателни. Така или иначе,
двете формации представиха на общест-
вото ценности и приоритети, заради ко-
ито на 4 април може би немалко бълга-
ри ще пуснат бюлетините си.

На този фон нито ГЕРБ, нито това,

опазването, задето в ЕС сме на дъното
по средна продължителност на живота и
на последно място по предотвратима
смърт, или задето около 20 на сто от
хората с ниски доходи нямат достъп до
медицински грижи. Защото ние, българ-
ските пациенти, доплащаме за здраве най-
много в ЕС (46,6% при средно около 20-
25 на сто). Или защото ГЕРБ превърнаха
здравето в търговия, в тежък и антинаро-
ден лобизъм (без преувеличение). Двойка
в образованието, задето на външното оце-
няване след 7 клас българските ученици
се затрудняват със задачи от 5 клас. А
знанията им по родна история и литера-
тура така са орязани, че чак ги няма.
Двойка и заради управленска не-
кадърност с ремонта на пътищата, безха-
берието към националната водопровод-
на система и водните кризи по места,
заради КОВИД-мярката 60/40 или зара-
ди кредитите за хората, останали без
доходи при пандемията.

интерес и превръщането на парламента в
законодателен пазвантин на премиера,
Пеевски, ДПС и обръча от фирми...

Всичко това е

чувал от знакови боклуци
на гербаджиите

Човек се пита дали след всичко това
у ГЕРБ и ДПС е останало нещо здраво
за управление. Не бих искал да съм на
тяхно място за скалъпването на пече-
ливша предизборна програма при така-
ва база данни. Такъв чувал с боклуци
става единствено за сметището. Може и
да го опаковаш в нещо лъскаво, но да
лъснеш отпадъците в него няма как да
стане. Всъщност, къде на шега, къде на-
сериозно, но този чувал е предстартова-
та им позиция за 4 април.

Почтеността изисква при такива не-
гативи на склад да отпишеш възможна
изборна победа. ГЕРБ и ДПС обаче явно
не познават тази морална категория,
съдейки по политиката им. Гьонсурат-
щината им се е издигнала до такива ви-
соки, че дори и с торбата с отпадъци не
се имат за обречени и са готови да се
явят пред съда на народа. От тяхна глед-
на точка имат право. Нима заради една-
та почтеност трябва да загубят 29-те ми-
лиарда евро (или част от тях), които ще
влязат в страната ни от Брюксел до 2027
г.? И “Обединени патриоти”, или какво-
то е останало от тях, да станат обедне-
ни патриоти? Нима заради почтеността
трябва да бъдат изправени пред Темида
за нарушенията на закона? Редица соци-
ологически анкети, които им дават ми-
нимално предимство,  напомпват убеде-
ността им в такава логика. Всички те
очевидно разчитат, че купен вот, преиз-
числени гласове, приличен дял негласу-
вали (30-40%) и ограничено електронно
гласуване от чужбина ще запазят шансо-
вете им да останат в управлението.

В същото време, макар да показват на
обществото, че не смятат предстоящите
избори за изгубени, ГЕРБ и ДПС не са
убедени, че ще ги спечелят. Те са наясно,
че обществото трудно ще ги приеме, дори
ГЕРБ да са първи след вота и да скалъпят
коалиция по силата на простото аритме-
тично действие. Много вероятно е про-
тестната вълна да се взриви повторно
след 4 април, ако ГЕРБ излязат първи, и
тогава дори в Брюксел ще им кажат, че
нямат необходимата представителност за
управление, макар да са спечелили. Тога-
ва ще трябва да отидат на повторни пар-
ламентарни избори и това вече може да
се окаже края на ГЕРБ.

Най-вероятно лутането между тези
две крайности (надеждата да не загубят
изборите и неувереността да ги спече-
лят) кара ГЕРБ и ДПС още да умуват
върху последния им шанс: предизбор-
ните програми. Това важи и за ВМРО,
макар че войводите май се надценяват
със самостоятелното явяване. Нищо
чудно, ако след време стане ясно, че в
момента трите формации съгласуват
тези програми, макар че явно ще се
явят с отделни платформи.

На първо четене са
възможни два варианта

Вариантът за копипейст на пре-
дишни предизборни програми отпада,
най-малкото заради КОВИД-19.

което е останало от “Обединени патри-
оти”, нито ДПС са представили своя
предизборен профил. ДПС пак лансира
старата си платформа - едно и също,
сякаш светът и България не се проме-
нят. Тези партии като че ли закъсняват
за часа по гласуване, а и дали изобщо не
са избягали от него, както правихме в
училище, когато не бяхме си научили
урока? Това изглежда като загадка, мал-
ко мистериозно и си струва да включим
“микроскопа” на разсъжденията. Още
повече, че това закъснение може изоб-
що да не е случайно и

да е подчинено
на друг замисъл

Предизборното закъснение е лесно
обяснимо. Какво да предложат ГЕРБ и
ДПС, след като бележникът им е пълен с
двойки и сега изведнъж трябва да изка-
рат шестица като годишна оценка. Двой-
ка в социалната сфера заради едната тре-
та българи, които живеят в мизерия, или
заради 40-те на сто сънародници, които
нямат пари за почивка. Двойка в здраве-

Двойката е и заради системните кри-
зи и скандали, които по-рано Корнелия
Нинова припомни в едно интервю:
“Апартаментгейт”, фалита на застрахо-
вателна компания “Олимпик”, скандала
с председателя на КПКОНПИ Пламен
Георгиев, с Боил Банов и корупцията
около “Ларгото”, разкритата корупци-
онна схема за български паспорти на
чужди граждани, въвеждането на касо-
вите апарати и създалата голям про-
блем Наредба Н-18, тол системата,
пробива в НАП и изтеклите лични дан-
ни, протестите на медицинските сест-
ри, скандала за цените на лекарствата,
вноса на отпадъци, мръсния въздух,
подпорната стена от 84 стаи...

И накрая една тлъста двойка, изписа-
на върху цяла страница на бележника,
заради мутренско-олигархичния модел на
управление: подкупа от 67 млн. лв на
Васил Божков за премиера, несъбраните
по тази причина хазартни данъци в раз-
мер на 700 млн. лв., пачката банкноти и
кюлчета в нощното премиерско шкафче,
лобистко законодателство, погазване на
закона, фаворизиране на корпоративния

КОЛАЖ ИСКРА.БГ
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“Оксфам” е неправителст-
вена организация, която рабо-
ти в над 90 държави по света.
А нейната главна цел е да изу-
чава бедността и произтичаща-
та от нея социална несправед-
ливост. Тя представи поредния
си годишен доклад, наречен
“Вирусът на бедността”, под-
готвен  за Световния икономи-
чески форум, проведен в град
Давос (Швейцария). Учените,
които са работили по него,
стигат до един наистина стря-
скащ извод: за първи път за
последните сто години в почти
всички държави по света про-
пастта между бедни и богати
рязко се е увеличила!

По данни на “Оксфам”
състоянието на десетте най-
богати хора на планетата сега
е над 1,12 трилиона долара.
Независимо от възникналата
криза заради пандемията, само
в периода от март до декември
2020 г. тяхното богатство се е
увеличило с 540 милиарда до-
лара. Излиза, че няколко чове-
ка са натрупали повече пари,
отколкото могат да похарчат
за целия си живот. Само с при-
добитите средства от начало-
то на пандемията досега те
могат да купят ваксина за ця-
лото човечество и пак да им
останат милиарди - за да се
ваксинират всички хора на зе-
мята срещу коронавируса са
необходими около 140 мили-
арда долара. За да направи
своите изчисления, “Оксфам”
е ползвала данни на швейцар-
ската банка “Креди Сюис” и
списъка с милиардери от спи-
сание “Форбс”.

Малцина стремително за-
богатяват, само защото милио-
ни други в същото време обед-
няват - иначе няма как да се

случи магията. И точно това
показва изследването на “Окс-
фам”, за което те са привлекли
и данни на Световната банка:
около 200 милиона души са
изпаднали в невероятно дълбо-
ка бедност през 2020 г. Те са
разполагали с по-малко от 5,50
долара, за да оцеляват. Рязко
са спаднали доходите на над
40 на сто от работещото насе-
ление в света. Милиони хора
са се оказали

на ръба на
гладната смърт

В интерес на истината,
нищо ново под слънцето: най-
богатите увеличават парите

Майкъл Блумбърг) се равнява
на това на 3,6 милиарда души.
Едно на сто от най-заможните
хора владее повече богатство,
отколкото цялото население на
Земята. При това разривът
между богати и бедни не-
прекъснато нараства - относи-
телният дял на най-бедните
хора на планетата надхвърля
половината от човечеството,
заключават тогава експертите
на тази организация.

Минават известен брой ме-
сеци и в доклада на “Оксфам”
за 2019 г. се отбелязва, че
богатството на милиардерите
е растяло с по 2,5 милиарда
долара на ден. Срещу това

степен и все по-несправедли-
во се концентрира в ръцете
на малцината привилегирова-
ни, докато милиони хора едва
преживяват”. Според него има
решение на проблема и то е:
“Правителствата трябва да
действат, за да направят така,
че богатите и бизнесът

да плащат
справедлив данък

И събраните данъци да се
изразходват за финансиране на
свободно достъпни, качестве-
ни обществени услуги, които
могат да спасяват и да проме-
нят човешки животи”.

Впрочем, подобна препоръ-

не в наш, а в техен интерес.
Светът върви натам, накъ-

дето най-богатите на планета-
та пожелаят да го насочат.

Те избират президенти,
парламенти

контролират не само държави,
но и най-големи и влиятелни
световни организации. Предиз-
борната кампания за президент
в САЩ през 2020 г. се оказа
най-скъпата в историята - за
нея общо бяха похарчени око-
ло 6,6 милиарда долара. А защо
новият президент на тази стра-
на се казва Джо Байдън? За-
щото той разполагаше за рек-
лама с над един милиард дола-
ра, докато Доналд Тръмп съу-
мя да събере едва някакви си
774 милиона долара. Тези пари
му бяха предоставени от най-
богати негови сънародници и
е разбираемо, че американски-
ят президент няма да върши
нещо, което би  разтревожило
неговите “спонсори”.

Справедливо ли е това
състояние на нещата? Не, раз-
бира се. И богатите са наясно,
че ако не контролират ситуа-
цията, то бедните, които и без
това няма какво да губят, мо-
гат да поискат от тях да се
разделят с богатството си. Ето
защо съществуват контролира-
ни пак от тях силови структу-
ри - армия, национална гвар-
дия, полиция, частни охрани-
телни организации...

Но най-вече я има могъща-
та

система за
промиване на мозъци

Най-сигурното средство за
подчинение на милионите ми-
зерстващи са илюзиите в гла-
вите им. В наши дни главният
инструмент за това са медии-
те, социалните мрежи, образо-
ванието, масовата култура. Те
денонощно градят митовете за
демокрация, социална справед-
ливост, обществено благо, на-
дежди за щастливо бъдеще...
Внушават ни да сме послушни,
сплотени, търпеливи, а ако все
пак ни се протестира, да го
правим с чувство за мярка.

Ето защо и следващите го-
дишни доклади на “Оксфам” за
поредните срещи на силните
на деня в Давос ще стигат не-
избежно до същия извод: со-
циалното неравенство продъл-
жава да се задълбочава, бедни-
те стават още по-бедни, а бо-
гатите - още по-богати.

kreativen.bg

Ще ставаме още по-бедни
... За да са малцина още по-богати

Проф. Здравко РАЙКОВ
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Да се залага само на либерализма,
свободния пазар, плоския данък и соци-
алните трохи на държавата ще означава
автогол. Нищо чудно ГЕРБ (ДПС и
ВМРО) да се явят с по-силни социални
програми, макар че те ще са крадени от
БСП и други конкуренти. Нищо чудно
партия ГЕРБ да си посипе главата с
пепел, да си признае грешките с тайния
замисъл, че ще финтира гласоподавате-
ля, като го накара да припознае ГЕРБ
като една нова партия, преживяла своя
катарзис и поела едва ли не по нов път
в политиката. Нищо чудно тази програ-

ма да бъде представена в последния
възможен момент, примерно седмица
преди вота, за да няма време за разобли-
чаването и лековерният избирател да я
приеме. Ако в ГЕРБ кроят такива смет-
ки, за сетен път ще покажат, че са неве-
жи. Според допитване от времето на
протестите 67% от българите не ги ис-
кат в управлението.

Но има и друг, далеч по-коварен,
вариант, който може да им бъде под-
сказан и отвън. В предизборните си
програми ГЕРБ и ДПС да предложат
някакъв вид общонационално правител-
ство, в името на което да се постигне
съгласие по 4-5 приоритета. Нали в на-

чалото на последната парламентарна
сесия ГЕРБ и ДПС се обявиха за “ди-
алог след изборите”! Понеже засега
всички други партии отхвърлят каква-
то и да е коалиция с ГЕРБ, няма да е
учудващо, ако в програма бъде предло-
жен израелският вариант за коалицион-
но управление - половина от мандата
да ръководи ГЕРБ (с ДПС и ВМРО), а
другата половина - партията (или пар-
тиите), които ще клъвнат на тази въди-
ца. БСП вече показа, че няма да е сред
тях, но сред останалите формации
може да се намерят такива, които да
паднат в капана. Особено партии с ни-
какъв или малък стаж във властта.

Няма съмнение, че ГЕРБ и ДПС ще
представят себе си като национално от-
говорни сили и ще очернят онези пар-
тии, които не налапат въдицата за об-
щонационално правителство. При по-
литическа зрялост и обществена трез-
вост на партии и избиратели номерът
им не би трябвало да мине.

При всички случаи зейналата праз-
нота в предизборния пейзаж вещае ако
не буря, то поне интригуващи вихруш-
ки до 4 април. Ако от тях гласоподава-
телят не загуби протестния си глас от
лятото и есента, страната ни ще има
шанс срещу мутренско-мафиотския мо-
дел на демокрация и управление.

ка за преодоляване на социал-
ното неравенство дава сега и
Габриела Бухер - директор на
“Оксфам Интернешънъл”. “Ек-
стремното неравенство не е
неизбежно, това е политичес-
ко решение”, твърди тя.

Вероятно и двамата са по-
чтени и компетентни в своята
област експерти. Но според
мен определено са наивни
хора, ако вярват, че олигарси-
те с удоволствие ще се разде-
лят с милиардите си, за да се
ликвидира мизерията на плане-
тата. Това няма как да се случи
в реалния свят. А правителст-
вата нямат властта да го про-
менят. Просто защото не ние
ги назначаваме, а тези с пари-
те. И го правят, за да работят

увеличение с 12 на сто на
състоянието на най-богати-
те стои 11 на сто спад при
най-бедните хора в света.
Дава се пример с богатство-
то на Джеф Безос, което е
нараснало до 112 милиарда
долара. Само 1 процент от
него е равен на целия бюд-
жет за здравеопазване на
Етиопия - държава, в която
живеят 105 милиона души.

Тогава Матю Спенсър -
директор на “Оксфам” по ком-
паниите, така коментира ре-
зултатите от проучването за
британския всекидневник
“Гардиън”: “Начинът, по кой-
то са организирани икономи-
ките ни, води до това, че бо-
гатството във все по-голяма

си, а най-бедните продължа-
ват да обедняват. И определе-
но ще сгрешим, ако допуснем,
че точно пандемията е главни-
ят виновник за задълбочаващо-
то се социално неравенство.
Факт е, че тя е съпричастна за
него, но действителната при-
чина е скрита в самата социал-
на система, наречена “капита-
лизъм”. В това може да се уве-
рим, като погледнем към пре-
дишни доклади на “Оксфам”.
Така през януари 2017 г. орга-
низацията публикува проучва-
не, което показа: състоянието
на осемте най-богати хора в
света (Джеф Безос, Бил Гейтс,
Амансио Ортега, Уорън
Бъфет, Карлос Слим, Марк
Зукърбърг, Лари Елисън,
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Когато бе въведен у нас моратори-
ум върху създаването на нови вузове,
за да не се раздува повече системата, се
появи нова мода - висши училища за-
почнаха да откриват т.нар. научни ин-
ститути. Това е по-лесно, понеже става
по предложение на ректорите и акаде-
мичните съвети, без акредитация, с одо-
брение от МОН и с решение на МС,
без да минава през парламента. През
2017 г. в УНСС например бяха създа-
дени цели три научни института. През
април 2020 г. правителството откри
научни институти в структурата на
университета “Проф. д-р Асен Злата-
ров” - Бургас, и на Русенския универ-
ситет “Ангел Кънчев”. Почти година
по-късно в сайтовете на двата вуза не
мога да открия следи от тези институ-
ти, макар в  решенията за тях да са
записани директор, управителни тела,
щат и пр. В самите решения за откри-
ването пише обтекаемо, че в новите ин-
ститути “ще се извършват фундамен-
тални и приложни изследвания в при-
оритетни за държавата области на на-

16 програми за
училището през 2021 г.

МОН оповести за общест-
вено обсъждане до 26 февру-
ари проект за решение на Ми-
нистерския съвет за одобря-
ването на 16 национални об-
разователни програми за 2021
г. Националните програми за
развитие на образованието са
предвидени в Закона за пре-
дучилищното и училищното
образование и допълват инсти-
туционалното финансиране
на училищата със средства за
дейности. Всяка година броят
им е различен. За 2021 г.
МОН предлага  следните про-
грами, които са изпълнявани
и досега, за някои срокът на
изпълнение е 2022 г.:

“Система за национално
стандартизирано външно оце-
няване”

“Ученически олимпиади и
състезания”

“Oсигуряване на съвре-
менна образователна среда”

“Заедно в грижата за всеки
ученик”

“Успяваме заедно”
“ИКТ в системата на пре-

дучилищното и училищното
образование”

“Квалификация”
“Заедно за всяко дете”
“Оптимизиране на вътреш-

ната структура на персонала”
“Иновации в действие”
“Създаване на достъпна

архитектурна среда и сигур-
ност в училище”

“Бизнесът преподава”
“Разработване на учебни

помагала”
“Мотивирани учители”
“Участвай и променяй -

родителят, активен партньор”
“Подпомагане на общини-

те за реализиране на дейнос-
ти за десегрегация”

Според доклада на ми-
нистър Красимир Вълчев
предвидената обща сума за
програмите е 149 527 000 лв.,
като 69,527 млн. лв. са от
бюджета на МОН и 80 млн.
лв. са от централния бюджет,
от тях 20 млн. лв. са за акту-
ализираната през 2020 г. на-
ционална програма за изграж-
дане на училищна STEM-сре-
да. Прави впечатление, че

Парите за тях изостават със 100 милиона лева от тези, дадени през 2008 г.

средствата за националните
дейности в последните две
години най-сетне се увелича-
ват, макар че все още са далеч
от парите, които бяха отпус-
кани за целта в бюджетите,
изготвени при правителство-
то на Станишев до 2009 г.
включително (вж. карето).

Най-голямата сума - 86,68
млн. лв., сега е предвидена за...
оптимизиране на вътрешната
структура на застаряващия
преподавателски състав в учи-
лищата до ноември 2021 г. -
за пенсиониращи се учители и
за насърчаване на млади педа-
гози да работят в училище.
Целта била да се повиши ефек-
тивността на публичните раз-
ходи. Предвижда се да бъдат
освободени 7300 учители и
2800 души непедагогически
персонал. Кой ще работи на
тяхно място не е ясно.

Тъй като външното оценя-
ване и матурите се осигуря-
ват с пари от първата посоче-
на програма, Вълчев очертава
перспективата за тази година
- ще има външно оценяване на
всички ученици след IV клас
(по Български език и литера-
тура - БЕЛ, и по Математи-
ка); в края на VII клас (по
БЕЛ, Математика и по жела-
ние - по чужд език); както и
след Х клас (БЕЛ, Математи-
ка и по желание - чужд език и
ИКТ). Както обикновено, се-
сиите за матурата след ХII
клас ще са две. За провежда-
нето на всички изпити са
предвидени 6,9 млн. лв.

За олимпиади и ученичес-
ки състезания се планират 4,1
млн. лв. За третата програма
ще бъдат дадени 3,6 млн. лв.-
за училищни кабинети по Фи-

зика, Химия и обучение по
Астрономия, за целодневен
учебен процес до IV клас и в
прогимназията, за посещения
в музеи и театри, за училищ-
ните библиотеки, за обучение
по безопасност по пътищата.
В “Заедно в грижа за всеки
ученик” с 300 хил. лв. ще се
осигурява индивидуално обу-
чение според постиженията на
учениците при прехода меж-
ду различните образователни
етапи. За обучението в дет-
ските градини са записани 400
хил. лв, а за интернет връзка-
та на училищата, за софтуер и
пр., както и за създаване на
дигитален център за квалифи-
кация на учителите в област-
та на ИКТ - 16,3 млн. лв. За
квалификация на педагозите
по принцип има отделна про-
грама със само 1,1 млн. лв.
Главно за задържане на уче-
ниците в училище парите са
2,6 млн. лв. За насърчаване на
иновациите в основното и
професионалното образова-
ние, връзки между училищата,
както и за помощ за уязвими

групи ученици са записани до
2 млн. лв. За достъпна училищ-
на среда за хора с уврежда-
ния, за подобряване на охра-
ната ще се отпуснат 1,1 млн.
лв. За квалифициране на учи-
телите съвместно с бизнеса и
в областта на STEM-средата
ще има 300 хил. лв., а за на-
значаване на квалифицирани
учители - 3 млн. лв. Създава-
нето на учебни помагала ще
глътне 1,58 млн. лв. А за парт-
ньорство с родителите и за
помощ за общините в десегре-
гацията на децата ще има по
500 хил. лв.

НАЦИОНАЛНИ ОБРАЗОВАТЕЛНИ ПРОГРАМИ

2007 г. -  8 програми, 172,1 млн. лв.
2008 г. - 12 програми, 256,8 млн. лв.
2009 г. - 13 програми, 238,54 млн. лв.
2010 г. - 10 програми, 55,4 млн. лв.
2011 г. -  9 програми, 30,3 млн. лв.
2014 г. - 10 програми, 96,1 млн. лв.
2015 г. - 10 програми, 45 млн. лв.
2016 г. -  9 програми, 50,4 млн.лв.
2017 г. - 11 програми, 59,5 млн. лв.
2018 г. - 13 програми, 69,9 млн.лв.
2019 г. - 17 програми, 76 млн. лв.
2020 г. - 21 програми, 139,65 млн. лв.
2021 г. - 16 програми, 149,53 млн. лв.
През трите години, в които годишните бюджети  са

правени от правителството на Станишев, сумите за обра-
зователните програми са съответно 172 млн. лв. - 257 млн.
лв. - 238 млн. лв. След идването на власт на ГЕРБ каби-
нетът рязко намали парите за тях до 55 млн. лв. и дори до
30 млн. лв. Едва от 2019 г. бюджетът за образователните
програми започва по малко да расте, за да стигне в про-
екта за 2021 г. до 150 млн. лв. - със 100 млн. лв. по-малко
от това, което е отпуснал така хуленият кабинет “Стани-
шев”, и то преди 12 години. Бюджетът за образованието
като цяло през 2008 г. е 4,2% от БВП, за 2021 г. е 3,8% (и
то заедно с парите от ЕС и собствените му приходи от
такси, наеми и пр.).

Посочвам просто факти, коментарът за политиката на
социалистите и на ГЕРБ за образованието всеки да си
прави сам.

Пишман институти?
уката”. Кои точно - не е ясно. Инсти-
тутът в Бургас щял да обединява дей-
ността на изследователските екипи и
научните лаборатории на университе-
та, да прави научни форуми, да изпълня-
ва научни проекти. Не е ясно с какво
посочената дейност е по-различна от
тази във факултети и катедри, които
имат същите задължения. В текста за
института за технологии и иновации в
Русе пък четем, че той ще обединява
научната дейност на четирите инженер-
ни факултета; там ще има и “дигитален
център за “подобряване на екосистема-
та на виртуална реалност в рамките на
обмена на знания за България и Балка-
ните”. Каквото и да означава това.

Ето че и в момента на сайта на
МОН са обявени за обществено
обсъждане проекти за нови два инсти-
тута. Единият е Институт за научни
изследвания в областта на ком-
пютърните науки в структурата на
Софийския университет. В него, както
пише в доклада на министър Красимир
Вълчев, ще се правят научни изследва-

ния в направления на компютърните
науки (изкуствен интелект, софтуери),
ще се работи по проекти, ще се обуча-
ват докторанти. Какво ще правят в това
време катедрите, чието задължение е
всичко това, пак не е ясно.

Интересен е проектът за “Инсти-
тут за устойчив преход и развитие” в
Тракийския университет в Стара Заго-
ра. Щял да прави фундаментални и при-
ложни изследвания, разбира се - “в
приоритетните за университета и
държавата области на науката”: нови-
те индустриални технологии, биотех-
нологиите, енергийните системи, ди-
гитализацията, минното дело, селско-
то и горското стопанство, електромо-
билността. Ще обедини работата на
научни групи в три сектора: “Иконо-
мически анализи и проекти”, “Селско
стопанство и биотехнологии” и...
“Минно дело и енергийни системи”.
Някак трудно минава тази дейност за
“приоритетна” в университет, чийто
основен профил са биология, ветери-
нарна медицина, медицина, аграрни

науки. Нали уж идеята бе вузовете да
се съсредоточат върху основния си
профил? Според рейтинговата систе-
ма на вузовете в Тракийския универ-
ситет сега на енергетика се обучават
100 студенти, няма докторски програ-
ми, нула научни публикации. Хеле пък
в минното дело! Къде са им учените
от тази научна област, къде им е на-
уката, та чак институт ще я развива?

Според Вълчев откриването на на-
учни институти във вузовете е зало-
жено в Стратегията за развитие на
висшето образование. Заложено е, но
не като скрита форма за оцеляване на
почва местен патриотизъм, дублираща
факултети и катедри; за запазване на
щатове; за допълнителни пари, от ко-
ито иначе безспорно има нужда; пък и
за легитимиране на “научна дейност”
във висшите училища. А, иначе, пари-
те за наука във вузовете остават за-
мразени на 8 милиона лева...

Страница на Велиана ХРИСТОВА



КУЛТУРА
ПОНЕДЕЛНИК

8 ФЕВРУАРИ12
2021

НАКРАТКО

Максим Венгеров
свири Шостакович
Световноизвестният цигулар ще изнесе концерт със Софийската
филхармония под диригентството на Найден Тодоров

Репетират „Сирано
дьо Бержерак”
в Театъра на армията

Камен Донев влиза
в ролята на Сирано дьо
Бержерак в едноимен-
ната пиеса по Едмон
Ростан, чиито репети-
ции започнаха в края на
януари под режисурата
на Стоян Радев (гост)
в Театър “Българска
армия”. Премиерата се
очаква през април, ко-
гато Камен Донев ще
отбележи своя 50-го-
дишен юбилей. Текстът
е в превод на Веселин
Ханчев, художник е Ни-
кола Тороманов (гост),
композитор - Славчо
Николов (гост), хорео-
графка - Теодора Попо-
ва (гост), фехтовка -
Камен Иванов (гост). В
ролите ще видим още
Ясен Атанасов (гост),
Луизабел Николова, Гео-
рги Къркеланов, Тигран Торосян,
Владислав Виолинов, Асен Кобила-
ров, Ели Колева и студенти от
Театралния колеж “Любен Гройс”.

Нов симфоничен оркестър
отново ще гостува в
Александровска болница

Нов симфоничен оркестър
продължава поредицата от концер-
ти “Музиката лекува” за пациенти-
те от Психиатричната клиника на
УМБАЛ “Александровска” и всички
медици на болницата. Концертът на
9 февруари от 11.30 ч. ще се излъчва
в някои от отделенията с ограничен
достъп. Инициативата е подкрепена
от НФ “Култура” по програмата
“Социално ангажирани изкуства”.
Пет камерни матинета с различни
ансамбли от Нов симфоничен ор-
кестър представят шедьоври от све-
товната музикална класика. На
матинето във вторник ще звучи
музика от Монтеверди, Доуланд и
Моцарт в изпълнение на Атанас
Илиев - кларинет, Дора Димитрова
- цигулка, Филип Филипов - цигулка,
Стефания Янкова - виола, и София
Радилова - виолончело.

Режисьорска борса
в НАТФИЗ

Н А Т Ф И З
започва проце-
дурата по кан-
дидатстване за
“Режисьорска
борса”. Дълго-
годишната про-
грама е един от
инструменти-
те, с които
академията на-
сърчава креа-
тивността и инициативността на
своите възпитаници. Творческите
проекти на обучаващите се в режи-
сьорските програми ще влязат в
съревнование за финансиране и по-
следващо реализиране на игралните
сцени на НАТФИЗ. Създадените в
този конкурсен формат спектакли
бяха представяни безвъзмездно пред
почитателите на най-младия те-
атър в София - Театър НАТФИЗ и
Куклен театър НАТФИЗ. Студент-
ската инициатива се роди спонтан-
но и в отговор на пандемията. Тя
канализира желанието на студен-
тите да подкрепят връстниците си
по единствения начин, по който мо-
гат да го направят - чрез изкуство.

СНИМКИ ТБА

СНИМКА НАТФИЗ

“Двама в делириум”

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

В Старозагорската опера въвеждат
децата в света на балетното изкуство

СНИМКА ДО-СТАРА ЗАГОРА

Поради големия интерес
към концерта на Максим Вен-
геров и след любезното му
съгласие Софийската филхар-
мония пусна билети по 20 лв.
за генералната репетиция на
11 февруари oт 11 ч. Изклю-
чителният руски цигулар, но-
сител на “Грами”, и маестро
Найден Тодоров  ще предста-
вят музика от Дмитрий Шос-
такович в програмата на Ев-
ропейския музикален фести-
вал 2021. Концертът с нацио-
налния ни оркестър е на
11 февруари от 19 ч. в зала
“България”, а билетите за него
свършиха преди седмици, на-
учи ДУМА от Кремена Ни-
колова-Флор, реклама и
връзки с медиите на Софий-
ската филхармония. В програ-
мата са включени Концерт за
цигулка 1 и Камерна симфо-
ния в до минор от великия
руски композитор.

За виртуоза Максим Вен-
геров Първият концерт на

Шостакович е един от най-
великите концерти за цигулка
и оркестър на всички време-
на. Той го определя като
“тежък маратон, предизвика-
телство в музикално отноше-
ние и невероятно привлекате-
лен за публиката”. Цигуларят
е имал щастието да го разуча-
ва с един от учениците на Шо-
стакович - маестро Мстислав

Ростропович, и е направил
запис на композицията още на
18 години. “Когато е компо-
зирал творбата, Шостакович
изобщо не е мислил, че со-
листът ще е останал без дъх в
края на каденцата и е написал
много изискващ финал. Благо-
дарение на Давид Ойстрах,
който помолил Шостакович да
вкара още 8 такта между ка-

денцата и финала, изпълните-
лят има 15 секунди да спре за
миг и да събере сили за фина-
ла”, споделя Венгеров в ин-
тервю на журналиста Свето-
слав Николов от bTV Radio
Group.

Концертът на 11 февруа-
ри е третото гостуване в
България на Максим Венге-
ров и първо в акустична зала.
Звездата с възторг си спомня
за предишните си изяви у нас
в Европейския музикален фе-
стивал през 2006 и 2018 г.
“Обичам да свиря с маестро
Найден Тодоров! Прекрасен
диригент, изключителен музи-
кант и страхотен човек! След
концерта дълго разговаряхме
с маестрото за музиката и за
живота. Той ми разказа за ве-
ликия българския композитор
Владигеров. Вдъхнови ме да
науча неговия цигулков кон-
церт. Много искам един ден
да го направя!”, споделя още
Венгеров.

“Светът на палци” е новата об-
разователна програма на Държавна-
та опера в Стара Загора, която за-

почва на 8 февруари. Идеята е на
Силвия Томова, художествен ръко-
водител на балетната трупа на Ста-

розагорската опера, и на балерина-
та Зорница Петрова и е част от
събитията, предшестващи дългоочак-
ваната премиера на балета “Спяща-
та красавица” на 14 април.

Първи гости на балета на операта
на 8 февруари от 10.40 ч. ще бъдат
малките възпитаници на Второ ос-
новно училище “П.Р. Славейков”. Те
са четвъртокласници от иновативни-
те паралелки “Зографче” с препода-
вателка по рисуване Гергана Вълко-
ва. Учениците ще посетят първо ре-
петиция в балетната зала, а във фо-
айето балерината Зорница Петрова
ще ги въведе във вълшебния свят на
балетното изкуство и ще им покаже
костюми и аксесоари. Децата ще
имат и специална задача - да украсят
два чифта балетни палци и да ги
включат в интересна инсталация или
картина, а също и да нарисуват как
си представят, че ще изглежда поста-
новката на “Спящата красавица” на
сцена. С най-красивите рисунки и със
сътвореното от подарените палци в
навечерието на премиерата ще бъде
организирана изложба-базар във фо-
айето на операта. Събраните средст-
ва ще подпомогнат закупуването на
професионален сценичен под за ба-
летни представления.

Изложба на Ева Тенева-Зайкоф в
галерия-книжарница „София прес”

“Блок номер 5” е заглави-
ето на изложбата на Ева Те-
нева-Зайкоф, подредена в га-
лерия-книжарница “София
прес” до 20 февруари. Излож-
бата има ретроспективен ха-
рактер и включва рисунки,
фотография, графика и живо-
пис, видеоархив и експери-
менти, както и мили спомени,
предмети на големи художни-
ци и сантиментални кътове,

посветени на учителите и
менторите, близките и учени-
ците на авторката, научи

ДУМА от Олимпия Даниел.
“Детските спомени са най-

красиви, те подхранват целия

ни живот, а въображението,
ако го съхраним, остава най-
важният ни архив от чувства
и усещания. Моята малка
първа папка е моето съкрови-
ще, моята метална кутия за
моливи от ученичеството ми
е кутията ми за бижута. Нищо
не може да се сравни с емо-
цията на снимките, с аналого-
вото рисуване и писане на
шрифтове. Ръката, която те
води, учителят, който изважда
на бял свят това, което но-
сиш, ти дава сили да стигнеш
неподозирани светове и
върхове”, споделя Ева Тене-
ва-Зайкоф.
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Почти две години след
ужасния пожар, който опус-
тоши катедралата Нотр Дам
дьо Пари през април 2019 г.,
работата напредва, съобщава
агенция БГНЕС като се позо-
вава на обширен репортаж на
френският вестник “Льо Па-
ризиен”. След няколко месеца
сградата трябва да бъде изця-
ло обезопасена и да започне
фактическата реставрация на
емблематичния паметник, но
са възникнали нови проблеми
по-специално за намиране на
идеалните камъни.

За да възстановят предиш-
ния вид на катедралата, ръко-
водителите на проекта трябва
да намерят камъни, подобни на
тези, от които е изградена ка-
тедралата. Намирането на този

Реставрацията
на Парижката
„Света
Богородица”
се сблъсква
с неочаквани
проблеми

тип материал обаче вече е про-
блем на други обекти в столи-
цата. “В продължение на ня-
колко години се сблъскахме с
трудности при задоволяването
на търсенето при реставрация
на исторически паметници в
столицата, тъй като няма тол-
кова много ресурси”, уточня-
ва Джонатан Трюйе, зам-ръко-
водител на дейността по въз-
становяването. Камъните, из-
ползвани за катедралата, по
същество са “варовици от ео-
цена, образувани преди 41 до
48 милиона години”, според
Давид Десандие, геолог и ръко-

водител на проекти в Бюрото
за минно-геоложки изследва-
ния. Около десет кариери, раз-
положени на север от Париж,
в Ойз и Ен, днес биха могли да
осигурят камъни.

Понастоящем се извършват
анализи с образци, предоста-
вени от няколко кариери. За
работата по катедралата Нотр
Дам влизат в сила няколко
параметъра: нюанс на цвето-
вете, устойчивост. Тези про-
учвания трябва да приключат
през юни. След това избрани-
те камъни ще бъдат използва-
ни за възстановяване на сво-

Чистокръвна юница
на име Пош Спайс,
кръстена на една от пе-
виците от квартета
“Спайс Гърлс”, е била
продадена на търг в анг-
лийския графство Шроп-
шир за 262 хиляди лири
стерлинги (около 360
хиляди долара), съобщи
Би Би Си, цитирана от
БГНЕС.

Високата цена на кра-

СНИМКА БГНЕС

Парижката “Света Богородица” е в процес на усилена реставрация и ремонт

довете, но също така и за
възстановяване на фронтони-
те, които са били повредени
от пламъците. Общият брой
камъни, които ще са необхо-
дими, все още е неизвестен, но
би трябвало да разбие всички
рекорди, които вече са поста-
вяни при реставрацията на
други обекти.

След пожара френският
президент Еманюел Макрон
реши катедралата да бъде
възстановена в първоначалния
й вид, в рамките на пет годи-
ни, за да бъде отворена отно-
во през 2024 г.

Къщата на серий-
ния убиец Джейми
Гъмб, наричан
“Бъфало Бил”, от
култовия филм
“Мълчанието на аг-
нетата”, в която са
заснети много сцени,
скоро ще предлага
стаи за нощувка и
посещение в прочу-
тото подземие на
ужаса, съобщи аген-

Продадоха английска крава за 360 000 долара

Жителите на Германия се
радват на по-добър секс благо-
дарение на коронавирусната
пандемия, според авторите на
две все още непубликувани из-
следвания, съобщава БТА като
се позовава на агенция ДПА.
Общо 72% от мъжете с партнь-
орки, анкетирани от универси-
тета на Мерзебург, са съобщи-
ли, че отношенията им не са се
влошили заради пандемията,
докато 16 процента са заявили,
че връзките им са се подобрили.

Според ръководителя на из-
следването Хайнц-Юрген Фос,
професор по сексология и сек-
суално образование, само 12%
от мъжете с партньорки смятат,
че положението им е по-лошо,
отколкото преди локдауна.

Сред жените с партньори
30% смятат, че отношенията им
са се подобрили, според 58 про-
цента ситуацията не се е проме-
нила, а според 12% се е влошила.

Подобни резултати дава и
международно проучване с уча-
стието на специалисти от Ин-
ститута по сексология към Уни-
верситетския медицински
център Хамбург-Епендорф
(UKE).

Пандемията
подобрила
секса на
германците

вата се дължала на ней-
ната необичайна порода
“Лимузина”, но дори жи-
вотновъдите се изненада-
ли от цената. Последни-
ят ценови рекорд за този
вид е записан през 2014
г., когато юница е прода-
дена точно наполовина
на цената - за 131,2 хиля-
ди лири.

Фермерката Кристин
Уилямс, която е продала

Пош Спайс, казва, че е
станало традиция да
кръщава кравите си на
имената на изпълнител-
ките от “Спайс Гърлс”.
Майката на кравата Пош
Спайс Джинджър Спайс
три пъти е печелила
главната награда на из-
вестното изложение на
шотландски крави в Бал-
морал, разказва фермер-
ката.

СНИМКА GOVEDOVAD.COM

Крава от породата “Лимузина”
подобна на спечелилата

Къщата от „Мълчанието
на агнетата” става хотел

ция “Франс прес”,
цитирана от “Дарик
нюз”.

Къщата от 1910
г. с площ от 216 ква-
дратни метра е раз-
положена в Пери-
ополис, щата Пен-
силвания, е запазила
доста от интериора,
заснет от носителя
на пет награди “Ос-
кар”, режисьора

Джонатан Деми през
1991 г.

Къщата, купена
преди пет години за
195 000 долара, на-
скоро е била прода-
дена за 290 000 до-
лара и вече е собст-
веност на сценогра-
фа Крис Роуан, кой-
то смята да я пре-
върне в туристичес-
ка атракция.

СНИМКА NERDIST.COM

Къщата, в която са заснети редица сцени от криминалния филм

Търсят камъни
за Нотр Дам
Търсят камъни
за Нотр Дам
Търсят камъни
за Нотр Дам
Търсят камъни
за Нотр Дам
Търсят камъни
за Нотр Дам
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ПРОМЕНЛИВОПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД ПРОМЕНЛИВО

ТЕЛЕЦ

Ще се толерират дей-
ствия,  насочени към
дома, семейството, ра-
ботата,  другите и
близкото бъдеще.

ОВЕН

С каквото и да се за-
нимавате,  запазете
спокойствие. Всичко ще
се подрежда доста ус-
пешно.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Съсредоточете се върху
ангажиментите, свър-
зани с много стари за-
дачи ,  не  започвайте
нови.

22 май - 21 юни

РАК

От изпълнението на
важна за вас задача ще
зависят по-следващите
ви действия, внимавай-
те.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Отдайте предпочита-
ния на нещата, които
са ви близки, и дейст-
вайте по тях. Ще има-
те успех.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Организираната ви
програма ще ви позволи
да свършите много за-
дачи. Хранете се пълно-
ценно.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Повече внимание отде-
лете на семейството и
дома ви ,  има  неща,
които трябва вие да
свършите.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Предвижданото стар-
тиране на нов проект
отложете, съсредото-
чете се върху текущи
задачи.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Практичността ще из-
лезе на преден план.
Наред с това трябва
да продължите и соци-
алната дейност.
.
23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

С разумен подход ще
отхвърлите повече за-
дачи, без да влагате
излишни емоции и загу-
ба на време.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Денят ще ви изненада с
добрите си развития,
на каквито сте се на-
дявали. Затова се стег-
нете.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Направете нещо повече
за здравето си, започ-
нете диета, спортувай-
те и се грижете за себе
си.

ХОРОСКОП

17oС 17oС 17oС 8oС 0oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН
9c

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

19oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 –ËÓÚ‡Ó ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ Í‡ÊÂ

·‡‚Ó ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
flÔÓÌËˇ, 2015„./

15.15 ¡Î‡„ÛÌËÚÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg √ÓˆÂ ƒÂÎ˜Â‚
22.00 ŒÔÚËÏËÒÚË Ú‚ ÙËÎÏ /4

ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÊËÌÒ /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 12 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò
¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)

09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò
‚Ó‰Â˘ »‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ì¿ÒÂÌÓ‚„‡‰ - ÕÂ·ÂÒÌË-

ˇÚ …ÂÛÒ‡ÎËÏî - ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
02.35 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
03.35 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰ÌÓî
04.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

‚Ó‰Â˘ ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
(Ô)

05.50 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.15

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.16

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.32

16.00 œÂÏËÂ‡: ì—ÂÒÚ‡ ¡ÂÚËî
- ÒÂË‡Î, Ò.6 ÂÔ.23

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.20

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.26

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.9

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì’ÛÚ˙Ì Ë ÎÂÈ‰Ë ¿ÎÂÍÒî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-
‡Î, Ò.14 ÂÔ.68

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.2

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 œÂÏËÂ‡. ì«‡ Ô˙‚Ëˇ

ÒÂ˘Ì‡Úî - ÒÂË‡Î

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ìœÓÁÌÂî

00.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

03.05 œÂÏËÂ‡. ì«‡ Ô˙‚Ëˇ

ÒÂ˘Ì‡Úî - ÒÂË‡Î

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì«‡ Ô˙‚Ëˇ ÒÂ˘Ì‡Úî -

ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО

През денонощието облачността ще е по-често значителна.
На места в западната половина от страната ще има прева-
лявания; по-съществени ще са валежите в Рило-Родопската
област. Над по-голямата част от страната ще духа умерен,
в Източна България и северно от планините силен поривист
вятър от юг-югозапад. Температурите ще останат високи за
периода. Минималните ще са между 4° и 9°, а с усилването на
южния вятър максималните ще достигнат 15° и 20°. По-ниски
ще са температурите в крайните северозападни райони: 9°-
10°, където ще остане почти тихо и на много места види-
мостта ще е намалена.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ФУТБОЛ
ПО БНТ 3
СВЕТОВНО КЛУБНО В ДОХА
19.55 1/2-финал
ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Атлетико М - Селта
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Берое - Рилски спортист
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
2.00 “Аустрелиън оупън”

ГЛЕДАЙТЕ

РЕЗУЛТАТИ

КОНТРОЛИ

ЦСКА - Локо СФ 3:1; Черно море
- Созопол 3:1; Локо Пд - Хебър 3:1;
Ботев Пд - Царско село 3:0; Монтана
- Олимпик (Донецк, Укр) 2:2; Берое -
Загорец 4:1; Лудогорец-2 - Локо ГО
4:0; Септември Сф - Янтра 2:0; Арда
- Самгурали (Груз) 0:0; Пирин Бл -
Миньор Пк 0:0; Литекс - Ботев Вр
2:1; Спартак Вн - Струмска слава 1:2;
Славия - Ротор (Волгоград, Рус) 1:3;
ЦСКА 1948 - Ингулец (Петрове, Укр)
0:1; Спартак Пд - Марица Пд 1:0;
Нефтохимик - Марек 2:2; Левски -
Спортист Своге (снощи).

Бившият капитан на нацио-
налния отбор по футбол Сти-
лиян Петров обяви окончател-
но, че не възнамерява да се
кандидатира за президент на
БФС. “Зная, че мнозина биха
ме подрепили за позицията
президент на БФС. Разговарял
съм с доста хора, няма да го
крия. Това ме радва и мисля,
че съм заслужил това внима-
ние. Водил съм много разгово-
ри, но абсолютно до нищо не
се стигна. Аз съм поел ангажи-
мент към съвсем друг проект в
момента. Така че моят отговор
е “Не” на въпроса дали Стили-
ян Петров ще се кандидатира
за президент на Българския
футболен съюз”, заяви бивши-
ят национал пред БНР.

Той за пореден път каза,
че смята Димитър Бербатов

Стенли не иска да е шеф на БФС
Подкрепя Бербатов за ръководител на футбола ни

тази промяна.
Бих подкрепил Митко Бер-

батов за президент на БФС.
Чета, че доста хора написаха
и коментират как той нямал
управленски опит, не знаел.
Човекът, който трябва да на-
прави промяната, трябва да е
нов, да не е бил в тези среди.
Той може да изгради много
силен екип и състав. Когато
имаш силен екип, и ти ще си
силен. Човекът, който трябва
да поеме БФС, трябва да е
чист, прозрачен, да има идея,
визия и трябва да знае какви са
целите и как ще се постигнат
тези цели. Въртят се едни и
същи имена, които са минали
през тази система. Време е да
се подкрепи нов човек, който
ще е различен, има различно
виждане”, коментира Стенли.

за най-подходящия човек за
поста.

“За да се кандидатира чо-
век за президент на БФС,
трябва да е изцяло в Бълга-
рия. Аз не живея постоянно в
България. Моите цели и виж-
дания са в съвсем друга посо-
ка. Мисля, че има по-силни
кандидати от мен. Доста хора,
когато получат такова пред-
ложение, опция, оферта, ска-
чат с двата крака. Не забра-
вяйте, че на футболистите его-
то ни е малко в повече. Ние
си мислим, че знаем да управ-
ляваме и знаем всичко. Зная
моите възможности. Това е
една идея и когато стана в по-
напреднала възраст, може би
ще дойде отново. Но в момен-
та не съм правилното лице и
човек, който може да направи

Поредна голяма трагедия
разтърси българския алпи-
низъм. Атанас Скатов загина
под К2 (8611 м) в опит да на-
прави зимно изкачване на вто-
рия по височина връх в све-
та. Причината за смъртта на
сливналията е негова грешка
при смяна на обезопасител-
ните въжета. Впоследствие
той е паднал в пропаст, като
тракерът му отчита дениве-
лация на тялото от около 200
метра.

“Въжето не се е късало...
По него са преминали и други
катерачи, даже и в момента го
правят. Същото въже е. Те
трябва да откачат и разкачат
предпазителите... Може би е
паднал, докато е правил това.
Сигурно е бил много уморен”,
каза Танешар Гурагай, ме-
ниджър на компанията орга-
низатор Seven Summit Treks.

Всичко се случи след не-
успешна атака на върха.
Българинът е изчезнал на сли-
зане от Лагер 3 на около 7300
м надморска височина по
пътя към Базовия лагер, къде-

Атанас Скатов и още трима изгаснаха под К2
то го е чакала приятелката му.

42-годишният Скатов има
11 изкачвания на осемхиляд-
ници. Той е първият веган,
покорил първенците на всич-
ки континенти и изкачил
върхове като Аконкагуа
(6961 м), най-високия връх в
света Еверест (8848), Анапур-
на 1 (8091) и Лхотце (8516).

Тялото на Скатов бе откри-
то и отнесено с хеликоптер на
военните, които издирват и
други трима изчезнали алпи-
нисти в Каракорум - Джон
Снори (Исл), Хуан Пабло
Мори (Чили) и Али Садпара
(Пак). В последния момент
живота си спаси синът на па-
кистанеца Садпара - Саджид,
който се отказал да атакува
най-трудния връх в света.
Баща му все пак е изкачил
върха, подал е сигнал оттам, с
което става първият пакиста-
нец, превзел височината и през
лятото, и през зимата. На 16
януари първото зимно изкач-
ване в историята на върха на-
правиха десет шерпи, които
стъпиха заедно на височината.

Почина спортният
фотограф Иван Йочев

IN MEMORIAM

На 49-го-
дишна възраст
почина спортни-
ят фотограф
Иван Йочев.
Той е един от
най-добрите в бранша през последните
30 години. Запечатал исторически за
България спортни мигове и личности
в последния четвърт век. Негови сним-
ки са ползвани от световните агенции
Reuters, AFP, AP, Getty Images и EPA,
както и от много от водещите спорт-
ни издания в Европа. Работил е за
вестниците “24 часа” и “7 дни спорт”,
както и за Sportal.bg.

Поклон пред паметта му!



16

ПОНЕДЕЛНИК
8 ФЕВРУАРИ

7

И ДерГеорги

Стр. 15

Русия грабна
ATP Cup
Гришо и Цвети с трудни съперници
в Откритото на Австралия

Мъжкият отбор на Русия с
Андрей Рубльов и Даниил
Медведев спечели безапелаци-
онно второто издание на над-
преварата на нациите в тени-
са ATP Cup. Двамата талант-
ливи играчи останаха непобе-
дени в рамките на турнира,
като сразиха Италия на фина-
ла в Мелбърн.

Андрей Рубльов (№8) не бе
затруднен от Фабио Фонини

(№17) и го победи с 6:1, 6:2
само за 62 минути.

Малко по-оспорван бе вто-
рият мач, в който излязоха
двама играчи от Топ 10. Све-
товният №5 Даниил Медведев
триумфира срещу световния
№10 Матео Беретини с 6:4,
6:2 за 81 минути. Така мач на
двойки нямаше. В първия сет
руснакът осъществи ранен
пробив и запази преднината

си до края му. Във втория
Медведев стигна до още два
брейка, после изпусна три
мачбола, но при четвъртия
прошка нямаше.

В състава на Русия бяха
още играещият капитан Евге-
ни Донской и Слан Карацев.
Двамата бяха предвидени да
играят в мача на двойки, ако
се бе стигнало до равенство
след срещите на сингъл.

Русия наследява трофея от
миналогодишния шампион

Сърбия, който изненадващо
отпадна още в груповата фаза.

В започващото рано днес
Открито първенство на Ав-
стралия българските тениси-
сти извадиха тежък жребий.
Григор Димитров (№19) из-
лиза срещу  шампиона от US
Open 2014 Марин Чилич
(Хърв, №43) на корт №3.
Двамата имат 6 мача помеж-
ду си и Чилич има 4 победи в
тях, три от които на хард на
открито. Последният двубой

обаче бе спечелен от Григор
в 5 сета на “Ролан Гарос”
през 2019 г. Чилич имаше
доста лош сезон през 2020 г.,
в който записа само 14 побе-
ди на ниво АТР.

33-годишната Цветана
Пиронкова (№137) ще играе
на корт №13 срещу 35-годиш-
ната Су-Уей Шие (Тайпе,
№68). При успех във II кръг
я очаква шампионката на US
Open 2019 Бианка Андреес-
ку (Кан, №8).

Носителят на Купата на
България Хебър победи волей-
болния шампион Нефтохимик с
3:0 гейма (25:16, 25:21, 25:15)
в Пазарджик в дербито на де-
ветия кръг на Първа осмица в
Суперлигата.  С този успех
Хебър запази първото си мяс-
то във временното класиране с
21 т. (7 победи, 2 загуби). След
третата загуба Нефтохимик е с
13 т. (5 победи) и запази вто-
рото място.

Най-добър реализатор в мача
бе канадецът Брадли Гънтър с
19 т. (2 аса, 2 блока, 71% ефек-
тивност в атака - +12). За МVP
на мача бе избран националът
Теодор Тодоров с 9 т. (5 блока,
100% ефективност в атака - +8).

България загуби с
55:73 (11:20, 22:17, 9:15,
13:21) срещу Гърция в
последния мач от евро-
пейските квалификации
по баскетбол за жени и
отпадна от турнира.

Българките се нужда-
еха от победа със 7 или
повече точки за второто
място, но и това нямаше
да им стигне за класира-
не на Евробаскет 2021.
Словения спечели катего-

 СНИМКА БГНЕС

На върха на Олимпийската кула в Пекин бяха запалени
олимпийските кръгове, за да ознаменуват една година
до откриването на Зимната олимпиада в столицата на Китай

България загуби от Гърция,
няма да играе на Евробаскет

рично групата с 6 побе-
ди и максимума от 12 т.
Гърция е втора с 10,
България е трета с 8 след
2 победи над аутсайдера
Исландия.

В началото нашите
дръпнаха с 5:0 след кош
на Христина Иванова и
тройка на Виолина Ко-
чева, но следващите де-
вет точки бяха в полза на
гъркините. Те завършиха
първата част с 9 т. аванс,

който нарасна до 11 в
третата четвъртина. Гос-
тенките завършиха с 18
т. преднина.

Христина Иванова
записа дабъл-дабъл с 13
т. и 11 борби. Резервата
Димана Георгиева доба-
ви 12. За Гърция четири
баскетболистки завърши-
ха с двуцифрен актив.
Резервата Мария Фасула
бе най-резултатна с 16 т.
и 9 борби.

Хебър разби Нефтохимик в дербито

СНИМКА СПОРТАЛ

Канадецът Брадли Гънтър (№18) забива
през двойна блокада на Нефтохимик
за победата на Хебър с 3:0 гейма

Ветеранът Теодор Бачев сменя
Тодор Енев като капитан на национал-
ния отбор по тенис за Купа “Дейвис”.
“Смятам, че след 51 години в тениса и
дълъг опит като треньор мога да бъда
полезен. За капитана е важно да пома-
га в тактическо и психологическо от-
ношение. Няма да се учим тепърва по
време на лагера да играем тенис. Мом-
четата са професионалисти и знаят как
да го правят. С опита си и успехите
ми мисля, че мога да съм полезен”,
сподели Теодор Бачев в интервю за
БФТ. Той и помощникът му Валентин
Димов ще водят България в мача с
Мексико на 5 и 6 март в зала “София”.

“Целта ни е първо момчетата да са
здрави, да се опазят и да бъдат готови
психически за изпълнение на поставе-
ната задача. Смятам, че да играят у

Антъни Иванов по-
стигна рекорд в САЩ,
като преплува 500 ярда
свободен стил за
4:17,96 мин. на турни-
ра в Блексбърг, органи-
зиран от неговия уни-
верситет “Вирджиния

Теодор Бачев е новият
капитан за Купа „Дейвис”

дома означава допълнително натовар-
ване, а евентуалната липса на публика
ще е в тяхна полза, защото така се
премахват някои външни дразнители,
които могат да ги разсеят.

За съперника към момента знаем
основното: обичат да играят на черве-
ни кортове, израснали са на тази на-
стилка. Факт е, че като ранкинг са зад
нашите основни играчи, но в Купа
“Дейвис” слаби играчи няма. Евенту-
ална победа срещу Мексико почти
сигурно ни вкарва във второто ниво
на световния тенис. Тенисистите ни
могат да бъдат по-мотивирани или по-
обременени, но за мен е по-важен
ефектът, който победата би имала
върху идващото младо поколение. То
ще види, че всичко е възможно и по-
стижимо”, заяви Бачев.

Тек” с участието и на
плувци от Университе-
та на Северна Кароли-
на. Търновецът подоб-
ри с 0,4 сек. най-доб-
рото постижение в не-
стандартната дистан-
ция.

Антъни победи и в
състава на щафетата на
400 м съчетано плува-
не. Квартетът с Блек
Маноф, Чарлс Кол
Марти и Юсеф Рамадан
завърши за 3:09,89
мин.

Антъни Иванов с рекорд
и две победи в САЩ


